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DIN REPUBLICA SOCIALISTĂ ROMÂNIA

mm DE LUCRU CU ACTIVUL DE 
PARTID Ş l CADRELE DE RAZA DII UMIĂŢILE

Joi dimineaţa s-au deschis în 
Capitală lucrările celei de-a 
III-a Conferinţe a Uniunii Ar
hitecţilor din Republica Socia
listă România.

Lucrările conferinţei au înce
put în prezenţa tovarăşilor 
Nicolae Ceauşescu, Manea Mă- 
nescu, Paul Nieulescu-Mizil, 
Ilie Verdeţ, Dumitru Popa, Du
mitru Popescu, Leonte Răutu, 
Ştefan Voitec, Petre Blaj o viei.

La conferinţă , iau parte re
prezentanţi ai unor ministere 
economice, institute, organiza
ţii ştiinţifice, tehnice şi uniuni 
de creaţie, academicieni, oameni 
de ştiinţă şi cultură.

Participă delegaţii filialelor 
judeţene ale Uniunii Arhitecţi
lor, arhitecţi, ingineri, econo
mişti, sociologi, tehnicieni, lu
crători din construcţii.

Timp de două zile, partici
panţii vor dezbate problemele 
actuale ale arhitecturii şi urba
nizării din ţara noastră, obiecti
ve de mare însemnătate în an
samblul operei de construcţie 
socialistă a patriei, de propăşi
re continuă a societăţii româ
neşti contemporane. Consfătui
rea va sintetiza dezbaterile a- 
supra tezelor elaborate de Co
mitetul de conducere al Uniunii 
Arhitecţilor puse în discuţia 
specialiştilor, prin intermediul 
presei, încă din luna decembrie 
1970. Tematica lucrărilor cu
prinde probleme ca: orientarea 
generală a arhitecturii; arhitec
tura nouă a construcţiilor in
dustriale, agrozootehnice, a lo
cuinţelor şi clădirilor social- 
culturale; activitatea de proiec
tare; rolul şi formaţia arhitec
tului; rolul şi sarcinile Uniunii 
Arhitecţilor.

Lucrările conferinţei au fost 
deschise de Pompiliu Macovei, 
preşedintele Uniunii Arhitecţi
lor.

Primit cu căldură şi entu
ziasm de participanţii la confe
rinţă, a luat .cuvîntul tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu.

Cuvîntarea a fost subliniată, 
în repetate rînduri, cu puternice 
şi îndelungi aplauze.

Preşedintele Uniunii Arhitec
ţilor a mulţumit călduros, în 
numele tuturor arhitecţilor, a- 
tît pentru aprecierile pozitive 
făcute la adresa muncii lor, cît 
şi pentru preţioasele îndrumări 
date în scopul ridicării la un 
nivel superior a activităţii arhi
tecturale şi urbanistice din ţara 
noastră.

în pauza care a urmat, se
cretarul general al partidului, 
ceilalţi conducători de partid şi 
de stat s-au întreţinut cu mem
bri ai Comitetului de conducere 
al Uniunii, cu cadre didactice 
din învăţămîntul superior de 
specialitate, cu proiectanţi şi 
arhitecţi.

în continuare, preşedintele U- 
niunii Arhitecţilor, Pompiliu 
Macovei, a prezentat raportul 
Comitetului de conducere al U- 
niunii.

A fost prezentată’ apoi darea 
de seamă a Comisiei de cenzori.

Pe marginea raportului au în
ceput discuţiile. Au luat cuvîn
tul arh. Stefan Barthon — In
stitutul de proiectări al indus
triei uşoare, arh. Enăchescu 
Cristian — Institutul proiect- 
Bucureşti, arh. Gheorghiu Bu
jor — Institutul de proiectări 
al Ministerului Invăţămintului, 
arh. Mircea Stancu — Ministe
rul Turismului, arh. Dan Cris- 
tescu — Institutul Judeţean de 
proiectare Braşov, arh. Mihai 
Calinovschi — Institutul de stu
dii şi proiectări agricole, arh. 
Mihai Enescu — Institutul de 
proiectări „Carpaţi", arh. Mir
cea Lupu — Institutul de arhi
tectură „Ion Mincu“, ing. Rădu- 
canu Cioroiu, adjunct al minis
trului construcţiilor industriale, 
arh. Ştefan Bobocea — Institu
tul judeţean de proiectare Ga
laţi, Gheorghe Petrescu, secre
tar al Consiliului Central al U- 
niunii Generale a Sindicatelor, 
arh. Alexandru Costinescu — 
Institutul de cercetări şi proiec
tări alimentare, arh. Niculiu 
Cezar — Institutul politehnic 
Iaşi, arh. Marius Tuţu — Insti
tutul judeţean de proiectare 
Constanţa, arh. Ludovic Sta- 
adeker — Institutul de arhitec
tură „Ion Mincu".

Lucrările conferinţei continuă.
(Agerpres)

Cuvîntarea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

Stimaţi tovarăşi,
Daţi-mi voie să vă adresez dum

neavoastră, participanţilor la confe
rinţa pe ţară a Uniunii Arhitecţilor, 
tuturor arhitecţilor şi proiectanţilor 
din patria noastră un călduros sa
lut din partea Comitetului Central 
al partidului, a Consiliului de Stat 
şi a guvernului Republicii Socialis
te România. (Aplauze prelungite).

Conferinţa dumneavoastră este 
chemată să facă o analiză profundă 
şi multilaterală a dezvoltării arhi
tecturii în ţara noastră, a activităţii 
desfăşurate de arhitecţi şi proiec
tanţi, de Uniunea Arhitecţilor şi de 
conducerea sa pentru înfăptuirea 
programului partidului şi statului 
de propăşire economică şi culturală 
a poporului român, a contribuţiei 
aduse la întreaga operă de con
strucţie a socialismului în România.

Ca forum larg, democratic, al ar
hitecţilor din ţara noastră, conferin
ţa este chemată să treacă în revis
tă progresele înregistrate de arhi
tectura românească, succesele obţi
nute de arhitecţi, examinînd totoda
tă în spirit critic — şi, aş putea 
spune şi autocritic, — lipsurile şi 
neajunsurile care s-au manifestat şi 
se mai manifestă încă în acest do
meniu. Dezbaterea trebuie să priltî- 
juiască găsirea celor mai bune căi 
şi mijloace pentru îmbunătăţirea 
muncii, pentru creşterea rolului U- 
niunii în dezvoltarea arhitectui’ii ro
mâneşti, în întreaga noastră viaţă 
socială. Conferinţa dumneavoastră 
se înscrie în spiritul activităţii ge
nerale a partidului şi statului nos
tru de discutare a problemelor con
strucţiei socialismului cu toate ca
tegoriile de oameni ai muncii, de 
consultare activă a maselor la ela
borarea măsurilor privind dezvolta
rea economică şi socială a ţării, de 
atragere nemijlocită a poporului la 
conducerea societăţii noastre sociar 
liste.

Cunoaşteţi cu toţii progresele în
registrate de România în perioada 
ultimului plan cincinal; ele au fost 
amplu înfăţişate în presă şi nu do
resc să mă opresc asupra lor. Vreau 
însă să menţionez în acest cadru u- 
riaşul volum al construcţiilor reali
zate în anii din urmă şi care au 
schimbat în modul cel mai profund 
înfăţişarea patriei. în cursul 
cincinalului au fost construite 
şi date în exploatare circa 
1 500 de capacităţi şi obiective prin
cipale industriale — uzine şi combi
nate, centrale termo şi hidroelectri
ce, fabrici modern dotate, în toate 
ramurile industriei — care au spo
rit într-o măsură remarcabilă baza 
tehnico-materială a societăţii, poten
ţialul de producţie al ţării. Concomi
tent cu aceasta s-a realizat un im
portant volum de construcţii social- 
culturaie. Astfel, la oraşe şi sate au 
fost construite aproape 660 000 de 
locuinţe, din care 344 000 din fondu
rile statului sau ■ cu credite de la 
stat; aceasta a permis ca peste 2 
milioane de persoane să se mute în 
ultimii cinci ani în locuinţe noi. 
Pentru dezvoltarea reţelei de învăţă- 
mînt au fost construite circa 13 400 
săli de clasă pentru şcolile de cul
tură generală, profesionale şi tehni
ce, noi laboratoare, ateliere şcolare, 
internate şi cantine pentru folosinţă, 
spaţii însumînd aproape 153 000 mp, 
cămine studenţeşti cu circa 18 000 
de locuri şi cantine pentru aproape 
15 000 de studenţi. Au fost construite 
şi date în folosinţă importante con
strucţii necesare dezvoltării reţelei 
de ocrotire a sănătăţii — spitale, 
policlinici şi alte unităţi, sanitare. 
Numărul paturilor în unităţile de a- 
sistenţă medicală a crescut în aceas
tă perioadă cu 24 000, iar al locuri
lor în creşe de 2,5 ori faţă de 1965. 
Este cunoscută preocuparea perma
nentă manifestată de partidul şi sta
tul nostru pentru amplasarea raţio
nală, armonioasă pe teritoriu, atit a 
forţelor de producţie cît şi a con
strucţiilor social-culturale. Aplicarea 
consecventă a acestei politici ridică 
la o* viaţă nouă, înfloritoare toate 
regiunile ţării, asigură satisfacerea în 
condiţiuni tot mai bune a cerinţelor 
de viaţă, materiale şi spirituale ale 
oamenilor muncii de pe întregul cu-, 
prins al patriei, indiferent de naţio
nalitate. în perioada cincinalului tre
cut s-a înfăptuit reorganizarea admi- 
nistrativ-teritorială a tării — acţiune 
cu profunde consecinţe economice 
şi sociale pozitive — stabilită de 
Conferinţa Naţională a partidului. A- 

' plicarea acestei măsuri a determinat 
o accentuată deplasare a forţelor 
materiale şi de muncă spre judeţe, 
creşterea rolului şi atribuţiilor orga
nelor locale judeţene, municipale şi 
orăşeneşti şi, ca urmare, intensifica
rea activităţii orientate spre dezvol
tarea multilaterală şi sistematizarea 
oraşelor, spre înflorirea economică 
şi socială a Tuturor localităţilor ur

bane. De asemenea, s-a început, a- 
flîndu-se în plin proces de desfăşu
rare, acţiunea de sistematizare a sa
telor.

Tot ce s-a construit în aceşti ani, 
toate edificiile, atît cele cu caracter 
economic cît şi cele social-culturale 
au fost create pe baza celor mai 
moderne cuceriri ale ştiinţei arhi
tectonice, ale tehnicii de construc
ţie. Ele posedă un grad înalt de do
tare şi de confort, oferă condiţii su
perioare de muncă şi de viaţă, în- 
scriindu-se cu cinste alături de tot 
ceea ce se realizează mai valoros pe 
acest tărîm în ţările avansate ale 
lumii. Toate aceste creaţii determi
nă într-o măsură importantă — şi 
în modul cel mai evident — ridica
rea gradului de civilizaţie al vieţii 
întregului nostru popor, generează 
înnoiri profunde nu numai în ima
ginea tot mai prosperă pe care o 
oferă astăzi Románia socialistă, dar 
şi în activitatea economică, socială 
şi culturală de fiecare zi á maselor 
largi de oameni ai muncii.

Doresc să subliniez cu acest pri
lej că în tot ceea ce a înfăptuit po
porul român in aceşti ani, în toate 
realizările cu care se mîndreşte as
tăzi România socialistă se află în
corporată şi gindirea, fantezia şi 
priceperea valorosului corp de ar
hitecţi şi proiectanţi din ţara noas
tră, care şi-a pus întreaga putere de 
muncă în slujba înfloririi patriei, a 
bunăstării şi fericirii celor ce mun
cesc. (Vii aplauze).

Pentru toate rezultatele obţinute, 
pentru activitatea rodnică desfăşu
rată în ultimul cincinal, doresc să 
adresez cele mai calde felicitări ar
hitecţilor şi proiectanţilor, tuturor 
slujitorilor creaţiei arhitecturale ro
mâneşti, care, prin munca lor neo
bosită, au adus o contribuţie de preţ 
Ia progresul patriei, la edificarea 
României noi, la făurirea erei so
cialiste! (Aplauze puternice).

Trecînd în revistă succesele obţi
nute, conferinţa pe ţară a Uniunii 
Arhitecţilor are, totodată, datoria 
de a face o analiză critică, pătrun
să de spirit de răspundere, a activi
tăţii desfăşurate pînă acum, scoţînd 
în relief neajunsurile şi tendinţele 
care s-au manifestat şi se mai ma
nifestă în acest sector. Dezvăluirea 
şi înlăturarea lipsurilor vor contri
bui la sporirea aportului arhitecţi
lor în activitatea generală a po
porului nostru pentru construcţia- 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate în România.

Desigur, în decursul anilor am a- 
vut de multe ori prilejul sä analizăm 
şi să dezbatem pe larg problemele 
majore ale arhitecturii româneşti; u- 
nele* proiecte, precum şi unele con
strucţii realizate pe baza proiectelor 
elaborate de arhitecţi au fost supuse 
discuţiei publice, asupra lor şi-au 
spus cuvîntul oamenii muncii apre
ciind ceea ce este valoros şi criti
ci n d lucrurile neizbutite, concepţiile 
greşite, deficienţele. în cele ce ur
mează vreau să mă opresc asupra 
unor tendinţe negative şi asupra u- 
nor lipsuri — pe bună dreptate sem
nalate critic de opinia publică — şi 
care se mai fac simţite în activita
tea arhitecţilor şi proiectanţilor din 
ţara noastră.

Fireşte, este de înţeles aspiraţia 
arhitecţilor noştri de a aborda şi 
concepe proiectele diferitelor con
strucţii într-un spirit şi într-o ma
nieră cît mai modernă. Putem spune 
că în această direcţie > s-au realizat 
in ţara noastră lucrări deosebit de 
valoroase. Atît cetăţenii patriei cit 
şi vizitatorii străini au apreciat şi 
apreciază îndrăzneala, fantezia crea
toare, spiritul novator demonstrat de 
arhitecţii noştri în realizarea miilor 
de obiective industriale, a sutelor de 

■ mii de locuinţe, de lăcaşuri de cul
tură şi sănătate înălţate pretutin
deni. Totodată, nu putem să nu re
marcăm faptul că, acţionînd în a- 
ceastă direcţie, s-au neglijat adesea 
tradiţiile bogate şi valoroase ale ar
hitecturii româneşti, specificul nos
tru national. Or, noi considerăm că 
arhitectura modernă nu poate să nu 
tină seama şi de tradiţiile naţionale, 
do ceea ce este caracteristic spiritu
lui şi sensibilităţii naţiunii respec
tive, de concepţia despre frumos a 
fiecărui popor. După cum ştiţi, avem 
tradiţii culturale bogate; poporul 
nostru este profund iubitor de fru
mos.

Doresc, de asemenea, să subliniez 
aici justeţea aicelor opinii critice ex
primate de cetăţeni care arată ca ia 
proiectarea unor cartiere şi mari an
sambluri de locuinţe nu a existat în
totdeauna preocuparea pentru asigu
rarea unei ambianţe generale social- 
culturale cît mai corespunzătoare ce
rinţelor noi de viaţă ale oamenilor 
muncii. S-a ignorat adesea crearea 
a ceea ce am putea numi centrul de 
gravitate al nucleului arhitectonic, 
centru constituit din îmbinarea ar

monioasă a clădirilor destinate lo
cuinţelor, precum şi a celor desti
nate activităţii comerciale, de deser
vire şi eu caracter cultural, a spa
ţiilor afectate odihnei şi recreaţiei, 
activităţilor distractive şi de altă 
natură.

Există, de asemenea, critici în
dreptăţite în legătură cu activitatea 
de sistematizare desfăşurată de ar
hitecţii noştri. Cu toate că de mul
tă vreme s-a atras atenţia asupra 
necesităţii unei amplasări cît mai 
raţionale a noilor construcţii în ora
şe, se constată încă deficienţe în 
concepţia de sistematizare. în car
tiere noi, blocurile sínt dispersa
te uneori la întîmplare, nu se mai 
încheagă în străzi şi bulevarde pre
cis conturate, într-o linie urbanisti
că clară. O asemenea sistematizare 
are, totodată, drept consecinţă risi
pa de teren. Procedeul de a păstra 
între blocuri mari suprafeţe de te
ren nefolosite nu numai că afectează 
negativ imaginea arhitecturală a 
cartierului, a localităţii respective, 
dar reduce densitatea construcţiilor 
de locuinţe, împiedică satisfacerea 
în cele mai bune condiţii a nevoilor 
de spaţiu locuibil în oraşele respec- 
tive.

Am mai avut ocazia să mă refer 
şi cu alte prilejuri la tendinţele de 
gigahtomanie manifestate" în dome
niul construcţiilor industriale, la 
„pasiunea" pentru edificii de dimen
siuni şi proporţii nejustificate de 
cerinţele funcţionale reale, de nece
sităţile concrete ale activităţii pro
ducţiei. A existat şi mai există în
că tendinţa de a asigura clădirilor 
industriale exterioare costisitoare, 
realizate prin folosirea unor mate
riale scumpe, greu de procurat şi 
care nu sínt reclamate prin nimic 
de producţie. Asemenea orientări — 
în contradicţie de altfel cu practi
cile uzitate pé plan internaţional, 
cu tendinţa universală, cu adevărat 
modernă, spre construcţii simple, ra
ţional dimensionate, cît mai uşoare 
— duc la o mare scumpire a inves
tiţiilor. în legătură cu aceasta este 
de criticat şi tendinţa de a se a- 
corda o pondere exagerată construc
ţiilor anexe în cadrul uzinelor şi 
combinatelor noi, clădirilor pentru 
administraţie, pentru activităţi cu 
caracter neproductiv. Preocuparea 
de a pune pe primul plan zidurile 
şi nu elementul determinant al pro
ducţiei, maşinile şi utilajele, a cos
tat destul de scump statul nostru. 
Trebuie spus că înclinaţia spre _ di
mensiuni disproporţionate, practica
rea unui stil arhitectural extravagant, 
costisitor, s-au manifestat şi în do
meniul construcţiilor social-cultura
le.

Este limpede că la slaba preocu
pare a arhitecţilor pentru economi
citatea construcţiilor, la fenomenul 
de ruptură manifestat multă vreme 
între arhitectură şi producţie a contri
buit, într-o anumită măsură, şi faptul 
că în cadrul programului de studii in 
învăţămîntul superior, disciplinele 
legate de eficienţa economică ocupă 
un loc nesatisfăeător. Cu toate eă 
în timpul din urmă s-au luat unele 
măsuri în această privinţă, cunoştin
ţele arhitecturale nu se predau încă 
într-o legătură strînsă cu probleme
le economice ale dezvoltării indus
triei şi agriculturii, ale vieţii social- 
culturale din patria noastră.

De asemenea, cred că trebuie a- 
trasă atenţia asupra unei anumite 
neglijări de către şcoala noastră su
perioară a datoriei de a cultiva în 
rîndul studenţilor tradiţiile arhitec-

(Continuare în pag. a II-a)

Pe baza indicaţiilor conducerii 
partidului, în sala Teatrului de 
stat din Sibiu, a avut loc ieri, 4 
martie, consfătuirea judeţeană cu 
activul de partid şi factorii de 
răspundere din industrie, construc
ţii, transporturi, comerţ şi coope
raţie.

Desfăşurîndu-şi lucrările în spi
ritul înnoitor stabilit de hotă- 
rîrile conducerii partidului şi in
dicaţiile cuprinse în cuvîntările şi 
expunerile recente ale secretarului 
general al partidului, dezbaterile 
au demonstrat responsabilitatea cu 
care colectivele de muncă din în
treprinderi înfăptuiesc obiectivele 
planului cincinal, sarcinile econo
mice şi angajamentele asumate 
pentru acest an.

Deschizînd lucrările, tovarăşul 
Richard Winter, membru supleant 
al Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., prim-secretar al Comite
tului judeţean de partid, a salutat 
participarea la consfătuire a tova
răşilor Vasile Patilineţ, membru 
supleant al Comitetului Executiv 
al C.C. al P.C.R., secretar al C.C. 
al P.C.R., loan Cosnia, membru al

C.C. al P.C.R., ministrul turismu
lui. Aldea Militaru, membru al 
C.C. al P.C.R., şef de secţie la 
C.C. al P.C.R.

Au participat la consfătuire ac
tivişti ai Comitetului Central al 
P.C.R. şi ai Consiliului Economic, 
reprezentanţi ai ministerelor şi 
instituţiilor centrale, directorii 
generali şi directorii centralelor 
industriale, ai unităţilor cu statut 
de centrală din judeţul Sibiu, di
rectorii, inginerii şefi şi contabilii 
şefi din întreprinderi industriale, 
transporturi, construcţii, comerţ, 
conducători de unităţi din coope
raţie, secretari ai comitetelor de 
partid, ai organizaţiilor de bază, 
membrii comisiei economice a Co
mitetului judeţean de partid, ac
tivişti ai comitetelor judeţean, mu
nicipale şi orăşeneşti de partid, ai 
consiliilor sindicatelor, ai comite
telor U.T.C., lucrători ai unor or
ganisme judeţene, ziarişti.

Consfătuirea a înscris ca temă 
centrală a dezbaterilor analiza a- 
profundată a problemelor legate 
de creşterea eficienţei economice 
a activităţii din toate unităţile in
dustriale ale judeţului Sibiu, evi

denţierea rezervelor de care dis
pun unităţile economice privind 
folosirea capacităţilor de produc
ţie, reducerea consumurilor de ma
terii prime şi materiale şi a 
cheltuielilor de producţie, creşte
rea productivităţii muncii, reduce
rea costurilor şi scurtarea terme
nelor de dare în folosinţă a obiec
tivelor de investiţii etc. O atenţie 
deosebită a fost acordată măsurilor 
ce trebuiesc întreprinse pentru a- 
plicarea indicaţiilor cuprinse în 
Expunerea secretarului general al 
partidului la şedinţa Comitetului 
Executiv şi a guvernului din 
23—25 noiembrie 1970, în expu
nerile şi cuvîntările ulterioare, 
ir Plenara C.C. al P.C.R. din 
1 ţ—11 februarie 1971, precum şi a 
< rior date cu ocazia vizitei secre- 
L-ului general în judeţul Sibiu, 

J  privire ia găsirea unor posibi- 
i ’iăţi de sporire a producţiei de 

/export şi de reducere a importului 
de materii prime şi utilaje, gene
ralizarea schimbului II şi extin- 

(derea schimbului III, extinderea 
j activităţii de plan şi a angajamen-

(Continuare în pag. a III-a)

Comitetului Central
al Partidului Comunist Român, 
tovarăşului NICOLAE CEACŞESCll,

secretar general al Partidului Comunist Român
B U C U R E Ş T I

Părtaşi, alături de întregul popor, la marile prefa
ceri care au avut loc in toate domeniile vieţii noastre 
economice şi sociale, lucrătorii şi specialiştii din in
dustria judeţului Sibiu, toţi oamenii muncii români, 
germani, maghiari din această parte a ţării pe care 
viaţa şi munca în comun, noile idealuri i-au înfrăţit, 
şi-au adus aportul la înfăptuirea politicii partidului iz- 
vorîtă din propriile lor aspiraţii, la traducerea în viaţă 
a preţioaselor dumneavoastră indicaţii, tovarăşe secre
tar general, menite să imprime direcţii înnoitoare isto
riei contemporane a României. Planul cincinal, recent 
încheiat, a fost îndeplinit cu două luni mai devreme 
dindu-se şi un spor de producţie în valoare de 2,3 
miliarde lei.

Munca noastră creatoare, efortul nostru constructiv 
este stimulat de activitatea laborioasă pe care dumnea
voastră, tovarăşe Nicolae Ceauşescu, o desfăşuraţi zi 
de zi, de pasiunea, înalta principialitate marxist-leni- 
nistă, clarviziunea cu care abordaţi şl rezolvaţi ceîe 
mai importante şl mai diverse probleme pe care le ri
dică procesul complex de făurire a societăţii socialiste 
multilateral dezvoltate în patria noastră. Vizita pe care 
aţi făcut-o in judeţul Sibiu în primele zile ale acestui 
an, analizele şi discuţiile cu muncitorii, cu specialiştii, 
concluziile ce s-au desprins, precum şi măsurile con
ţinute in expunerea la şedinţa Comitetului Executiv 
şi a guvernului, în alte ocazii, au constituit pentru 
toate colectivele de muncă îndemnuri, sarcini concrete 
şi hotărîte de a reflecta mai profund la descoperirea 
şi valorificarea superioară a resurselor materiale şi 
umane de care dispunem. Ca urmare, au fost identi
ficate noi posibilităţi de dezvoltare a industriei con
structoare de maşini, care vor asigura obţinerea în 
acest cincinal a unei producţii suplimentare de pesle 
un miliard de Iei, din care produse pentru export în 
valoare de 170 milioane lei valută.

Lucrările consfătuirii cu activul de partid, cu fac
torii de răspundere din industrie, construcţii, transpor
turi şi comerţ axate pe analiza rezultatelor şi rezer

velor existente în aceste domenii, în scopul înscrierii 
hotărîte a economiei judeţului pe coordonatele de ca
litate, eficienţă, inallă productivitate, care definesc e- 
conomia modernă, au dus la concluzia că sarcinile d® 
pian pentru anul 1971 pot ti realizate şi chiar depă
şite. Colectivele de muncitori, tehnicieni, ingineri din 
industria judeţului Sibiu s-au angajat ca în acest an 
să dea peste plan 200 tone plumb, 300 tone zinc, 5 000 
kg metale preţioase, 500 tone acid sulfuric, 70 de au
tocamioane şi remorci basculante, peste 9 milioane 
bucăţi cărămizi, 290 mii m p ţesături şi altele. Prin re
ducerea consumurilor se vor economisi peste 600 tone 
metal, peste 500 m c material lemnos, 2 150 toile com
bustibil convenţional şi 1,3 miliarde kWh energie e- 
lectrică. Vom realiza beneficii peste plan !n valoare 
de 15 milioane lei.

Sintern profund convinşi de faptul că noul plan cin
cinal in care am păşit, elaborat pe baza obiectivelor 
stabilite de Congresul al X-lea şi Ia a cărui infăptuire 
ne-am angajat total încă din primele iunl ale acestui 
an. Va asigura modernizarea structurii producţiei in
dustriale a judeţului, realizarea de produse cu un înalt 
grad de tehnicitate, concentrarea eforturilor spre sec
toarele care asigură valorificarea superioară a resur
selor şi contribuie Ia promovarea progresului tehnic, 
va duce la ridicarea nivelului de trai al oamenilor mun
cii pe noi trepte ale bunăstării materiale şl spirituale.

Participanţii Ia consfătuire, dînd glas hotărîril acti
vului de partid, a comuniştilor, a tuturor oamenilor 
muncii din uzine şi fabrici, din întreprinderi şi de p® 
şantiere, din transporturi, folosesc acest prilej pentru 
a asigura Comitetul Central, pe dumneavoastră per
sonal, iubite tovarăşe Nicolae Ceauşescu, că vor ac
ţiona cu perseverenţă pentru ridicarea necontenită a 
competenţei lor profesionale şi politice la nivelul exi
genţelor actuale şi îşi vor spori contribuţia la mo
dernizarea şi progresul economiei, la creşterea con
tinuă a prestigiului României în lumea contemporană.

Sibiu, 4 martie 1971.

Aspect din timpul lucrărilor consfătuirii
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CUVfNTAREA TOVARĂŞULUI
N IC O L A E C E A U Ş E S C U

la Conferinţa Uniunii Arhitecţilor
(Urmare din pag, I)

turii naţionale, de a orienta pe vii
torii arhitecţi în direcţia îmbinării 
armonioase a specificului naţional, 
popular, cu cerinţele construcţiei 
moderne, astfel Incit să rezulte o 
sinteză originală, proprie noii arhi- 
tecturi româneşti, care să exprime 
cit mai plastic caracteristicile şi 
gustul poporului nostru precum şi 
principiile estetice ale societăţii so
cialiste.

Desigur arâtlnd aceste neajunsuri 
nu înseamnă că negăm — ceea ce 
am afirmat încă de la început — 
marea contribuţie pe care arhitec
ţii şi proiectanţii au adns^o -şi o a- 
duc la vasta operă constructivă ce 
se desfăşoară in ţara noastră. Dar 
scopul conferinţei dumneavoastră 
este, cred, nu numai punereA In e- 
videnţă a lucrurilor bune, ci şi a 
greşelilor şi orientărilor necorespun
zătoare, pentru a se putea contura 
astfel clar direcţiile dezvoltării de 
viitor ale creaţiei arhitecturale co
respunzător nevoilor societăţii noas
tre socialiste.

In legătură cu aceasta, cred că se 
impune să subliniem deschis fap
tul că Uniunea Arhitecţilor, condu
cerea sa, nţ* au acţionat cu destulă 
hotărîre pentru rezolvarea proble
melor ce stau astăzi în faţa arhitec
turii din România. Totodată, o par
te din neajunsurile despre care am 
vorbit mai înainte se datoreSc, cred, 
şi concentrării exagerate a masei 
arhitecţilor la centru, în Capitală, 
faptului că destul de puţini arhitecţi 
şi proiectanţi lucrează în judeţe, a- 
colo unde se desfăşoară în practi
că, nemijlociţi munca de creaţie şi 
construcţie. De asemenea, nii toţi 
arhitecţii urmăresc pînă la capăt 
realizarea proiectelor pe care le 
concep, nu conlucrează suficient cu 
constructorii, cu beneficiarii în vei 
derea adoptării soluţiilor construct 
tive cele mai eficiente.

Actuala conferinţă va trebui să 
definească limpede sarcinile ce stau 
azi iu faţa cfîndirii şi creaţiei noas
tre arhitecturale, pentru cristaliza
rea unei şcoli româneşti avansate 
de arhitectură cit mai modernă, care 
să corespundă cerinţelor actuale ale 
dezvoltării economico-sociale a Ro
mâniei -şi, în aceiaşi timp, să-şi a- 
ducă contribuţia proprie ,}a progre
sul arhitecturii pe plan Internaţio
nal. Noi dorim ca arhitecţii, Uniu
nea Arhitecţilor să aibă un rol tot 
mai important în viaţa societăţii 
noastre socialiste. (Aplauze puterni
ce).

Stimaţi tovarăşi,.
Conferinţa dumneavoastră se des

făşoară în condiţiile cîiid întregul 
popor a trecut cu toate forţele ia 
înfăptuirea prevederilor noului plan 
cincinal 1971—1975. Cunoaşteţi cu 
toţii amplul program de construcţie 
economică, socială şi culturală ela
borat de Congresul al X-lea Şi pe 
care îl prevede cincinalul de curînd 
început. Ceea ce vreau să subliniez 
în mod deosebit la conferinţa dum
neavoastră este că din totalul de in
vestiţii ce se prevede pentru urmă
torii 5 ani, şi care însumează circa 
500 miliarde lei — mai mult decît 
s-a cheltuit la acest capitol în ulti
mul deceniu — peste 200 de miliar
de vor îi afectate construcţiilor pro- 
priu-zise, atît în domeniul economic 
cit şi in cel social-cultural.

Cincinalul actual prevede ridica
rea unui număr de peste 1 700 obiec
tive industriale şl agricole în  toate 
judeţele ţării, dezvoltarea reţelei de 
şcoli, a construcţiei de spitale şi 
policlinici, de creşe, cămine şi alte 
instituţii publice, realizarea din 
fondurile statului a peste 500 000 de 
locuinţe noi. In aceiaşi timp, vom 
acţiona pentru dezvoltarea în con
tinuare a sistematizării oraşelor. 
De asemenea, se vor lua măsuri ca
re să asigure realizarea în următo
rii 10—15 ani a sistematizării rura
le, precum şi crearea de noi centre 
urbane.

Iată, tovarăşi, ce largi perspecti
ve de creaţie, de -afirmare a talen
tului şi capacităţii de muncă se 
deschid în faţa' arhitecţilor che
maţi să realizeze, împreună cu în
tregul popor, vastul program de dez
voltare a patriei stabilit de Congre
sul al X-lea. (Aplauze puternice), 
întotdeauna, dar mai cu seamă as
tăzi, arhitectura a fost şi este strins 
legată do satisfacerea nevoilor rea
le ale oamenilor, a necesităţilor so
cietăţii; ea are menirea de a da via
ţă unor construcţii care să asigure 
poporului condiţii de muncă şi de 
trai cit mal bune, să Îmbine în mo
dul cel mai armonios utilul cu fru
mosul. Criteriul fundamental Care 
trebuie să stea în centrul atenţiei 
tuturor celor care lucrează în do
meniul arhitecturii este utilitatea 
socială a lucrărilor pc care le con
cepe şi le realizează. De altfel, pî
nă la urmă, valoarea oricărei opere 
create de rnintéa şi mina olnului 
este determinată de măsura In care 
satisface o necesitate a comunităţii 
umane, răspunde cerinţelor vieţii, 
ale progresului. Arhitectura este, 
poate, dintre toate artele, cea mai 
legată de satisfacerea necesităţilor 
omului. (Vii aplauze).

Iu noul cincinal, acţionind pe linia' 
înfăptuirii politicii partidului de ri
dicare continuă, susţinută a nivelu
lui de trai material şi spiritual al 
întregului popor, se prevede, cum 
am arătat, realizarea unui mare vo
lum de construcţii social-cultural e. 
Kste necesar ca noile ansambluri de 
locuinţe ce se vor ridica în acest 
cincinal să fie astfel concepute In
cit, printr-o judicioasă amplasare a 
construcţiilor do interes social-cul
tural, să se asigure satisfacerea in
tr-un grad sporit a cerinţelor şi 
exigenţelor crescîhde ale oameni
lor muncii. In acelaşi timp, noile, 
ansambluri trebuie să ofere o ima
gine estetică 'atrăgătoare, care să 
îmbine în mod armonios linia sim
plă şi elegantă a stilului modern, 
contemporan, cu frumuseţea plas
tică a formelor arhitecturale tradi
ţionale româneşti. Clădirile de utili
tate publică ce se prevăd a fi con
struite trebuie plasate íri aşa fel In
cit fiecare ansamblu de locuinţe să

posede un centru social propriu, ca
re să permită locuitorilor o bună a- 
provizionare, serviciile necesare, o 
viaţă culturală bogată şi variată, 
parcuri de recreere şi agrement, te
renuri pentru sport şi alte activităţi 
organizate pentru tineret şi copii. 
Asemenea centre trebuie să fie un 
puternic factor de atracţie pentru 
cetăţeni, cadrul unei ambianţe cit 
mai plăcute de viaţă.

Âtlt în noile cârtiere care se con
struiesc in prezent, cit şi in cartie
rele ridicate în ultimii ani este ne
cesar să se asigure o folosire cit 
mai raţională a suprafeţelor de te
ren, o densitate optimă a construc
ţiilor. In procesul de dezvoltare 
continuă a oraşelor, cartierelor, stră
zilor trebuie să se urmărească şi 
retuşarea greşelilor de Concepţie şi 
a deficientelor de sistematizare co
mise în trecut.

Cînd arhitecţii se aşează la plan
şetă trébuie să se gîndească în pri
mul rînd la om. Nu trebuie să ui
te, de asemenea, că ei înşişi vor lo- 

' cui In ansamblurile pe care le pro
iectează. (Vii apiauze).

Probleme importante se pun, de 
asemenea, în legătură cu sistemati
zarea satelor. Pe baza hotărîrilor 
Conferinţei Naţionale a partidului 
sínt în curs de elaborare şi defini
tivare studiile de sistematizare a sa
telor. în cursul acestui an vor tre
bui realizate schemele orientative 
pentru sistematizarea teritorială â 
judeţelor, a comunelor şi satelor, li
nul din obiectivele esenţiale ale 
sistematizării va fi crearea în fieca
re judeţ a noi centre urbane în ju
rul cărora să graviteze 4—5 comu
ne. Totodată, Se va Urmări concen
trarea şi folosirea ctt mai raţio
nală a clădirilor de utilitate sociai- 
culturală, organizarea activităţii de 
deservire comercială, sanitară, cul- 
tural-artistieă a populaţiei Aeţio- 
nînd cu perseverenţă în această di
recţie, vom asigura ca intr-adevăr,

. in următorii 10—13 ani, satul rrt- 
1 mâneSc să-şi schimbe în mod radi- 
Hcal înfăţişarea. Paralel eu de* voi- 
«tarea forţelor de producţie, cu mo
dernizarea producţiei agricole, cU 
Vtensificarea întregii vieţi econonh- 
iY, culturale şi sociale a satelor, sis- 
tfVhatizarea rurală trebuie să con
tribuie la apropierea treptată a sa
tul',ii de oraş pe calea ridicării ge
nerálé a condiţiilor de trai ale ţă
rănimii, ale tuturor locuitorilor din 
mediul rural. Aceasta este o con
diţie esenţiala a făuririi unei socie; 
lăţi avmonios dezvoltate, care să o- 
fere tuturor oamenilor muncii de la 
oraşe .ii sate posibilităţi egale de a 
se bucura de binefacerile civiliza
ţiei moderne, de condiţii de viaţă 
materiale şi spirituale optime. A- 
ceasta éste o condiţie de bază a 
construcţiei societăţii socialiste mul
tilateral dezvoltate, a trecerii la fă
urire^ comunismului în România. 
(Aplauze puternice).

ln/ce priveşte construcţiile econo
mici, o atenţie deosebită vor trebui 
să /acorde arhitecţii şi proiectanţii 
saifcinii ea noile obiective să asigu
ri^ prin modul în care sínt concepu
ţi/  şi realizate, condiţii cît mai bu
ne de lucru pentru muncitori, teh- 
fiicieni şi ingineri, ţinînd seamă de 
'cerinţele organizării moderne a pro
ducţiei, âle protecţiei Şi securităţii 
muncii, de preocuparea constantă a 
partidului şi statului nostru pentru 
uşurarea efortului fizic al celor ce 
muncesc. Trebuie ca şi pe această 
cale să asigurăm crearea unei am
bianţe cît mai adecvate tíé lüeru, Să 
contribuim la transformarea proce
sului de muncă-— care, după'cum 
se ştie, reprezintă o necesitate so
cială — intr-o reală satisfacţie.

Pornind de la aceste cerinţe, tre
buie evitat însă în proiectarea con
strucţiilor tot ceea ce este de pri
sos, c6stisitor, neeconomicos, tot ce 
merge pe calea grandomaniei şi ex
travaganţei. Principala grijă a arhi
tecţilor trebuie să fie crearea unui 
cadru cît mai ieftin peâtru buna 
funcţionare a ceea ce este esenţial 
şi hotărî tor in procesul de produc
ţie — maşinile şi utilajele, instala
ţiile tehnice. Linia pe care trebuie 
să meargă proiectarea este de a 
micşora continuu, în ansamblul in
vestiţiilor, ponderea cheltuielilor a- 
fectate construcţiilor. Trebuie mai 
bine valorificată în această privin
ţă atît experienţa pozitivă proprie, 
cit şi experienţa ţărilor avansate, 
pentru a găsi soluţii de amplasare 
în aer liber a unor instalaţii şi u- 
tilaje, folosindu-se pentru construc
ţia halelor materiale uşoare şi ief
tine, înlocuindu-se cele deficitare şi 
sei tmpe.

în domeniul Construcţiilor indus
triale, preocuparea trebuie să fie nu 
de a realiza opere arhitecturale „de 
artă", smulgînd admiraţie trecători
lor pentru înfăţişarea exterioară a 
unităţilor economice, ci de a crea 
cadrul corespunzător şl condiţiile 
neccsâre pCntru ca oamenii muncii 
să creeze ei opere de artă in dome
niul producţiei de bunuri materia
le. care să stîrneaseă admiraţie, a- 
tît în ţară cit şi în străinătate, prin
tr-o tehnicitate înaltă, printr-o ca
litate ireproşabilă, care să poată 
concura cu succes pe orice piaţă 
printr-un preţ, de cost cît mai scă
zut. Procedînd astfel, proiectanţii o- 
biectivelor industriale vor putea 
spune că şi-au făcut cu adevărat 
datoria, că şi-au înţeles menirea ce 
le revine în asigurarea progresului 
economic al ţării. (Vii aplauze). Nu
mai pe calea reducerii dimensiunii 
construcţiilor industriale am fi pu
tut obţine, în cincinalul care a tre
cut, o economie de circa 10 miliarde 
de lei. Ţinînd seama de volumul 
mare pe care-1 avem de construit 
în cincinalul următor, printr-o di
mensionare raţională a clădirilor 
vom putea realiza economii de 13 
—20 de miliarde de lei, ceea ce în
seamnă echivalentul a peste 300 de 
mii de apartamente, dacă socotim 
la preţul de 50 de mii apartamen
tul. Iată ce mari posibilităţi de e- 
conomie există în acest domeniu. 
Iştă de ce, la proiectarea unei uzi
ne, trebuie să se pornească nu de ia 
vise, de la viziuni grandioase, ci de 
la necesitatea folosirii eficiente a 
fiecărui leu, a fiecărui kg de ci
ment sau de fier-belon.

Pînă l-a urmă trebuie *ă vă gîn- 
diţi că sînteţi nu numai arhitecţi şi 
proiectanţi ci şi beneficiari, pro
prietari ai tuturor acestor bogăţii
— fiecare cetăţean este coproprie
tar al avuţiei naţionale — şi aveţi 
obligaţia să vă preocupaţi, ca şi noi, 
de gospodărirea cit mai bună a mij
loacelor materiale şi financiare ale 
statului, pentru a crea cit mai mul
te locuinţe, cît mal multe spa
ţii de lucru pentru populaţie, 
pentru a contribui la prosperitatea 
patriei. Numai pe această cale vom 
putea creşte venitul naţional, vom 
putea crea condiţii pentru ridicarea 
tot mai rapidă a bunăstării genera
le a poporului nostru. (Vii aplauze).

In legătură cu aceasta este nece
sar să se asigure o strînsă colabo
rare între arhitecţi, constructori şi 
beneficiarii direcţi ai noilor con
strucţii — muncitorii, inginerii şi 
tehnicienii care urmează să condu
că procesul de producţie în unităţi
le respective. Tot ceea ce se proiectea
ză şi se construieşte în domeniul in
dustrial trebuie să fie rezultatul co
operării acestor factori, sinteza gin- 
dirii şi experienţei lor comune.

Este de înţeles că înfăptuirea im
portantului program de construcţii 
ce ni-1 propunem în cadrul cincina
lului actual, scurtarea duratei de 
execuţie a lucrărilor şi realizarea u- 
nor construcţii eficiente, moderne 
nu sínt posibile decît în condiţiile 
asigurării unui grad sporit de in
dustrializare a construcţiilor, utiliză
rii largi a prefabricatelor şi a meto
delor industriale de execuţie. A- 
eeastă cerinţă, ridicarea activităţii 
de construcţii din ţara noastră la 
nivelul tehnicii mondiale, nu se 
poate realiza fără asigurarea tipiză
rii proiectării, :fără utilizarea pe 
scară largă a proiectelor tip. Pro- 
movînd intens practica elaborării 
de proiecte tip, trebuie combătută, 
totodată, mentalitatea ■ că tipizarea 
proiectelor, introducerea metodelor 
moderne, industriale în construcţii 
trebuie să ducă în mod fatal la mo
notonie şi uniformitate. Forţa de 
creaţie, capacitatea şi spiritul de i- 
novaţie al arhitectului modern se 
verifică tocmai în găsirea soluţiilor 
care să permită, In condiţiile tipi
zării proiectelor şi industrializării 
lucrărilor, realizarea unei largi va
rietăţi de stiluri, de forme. Noi sin
tern convinşi că arhitecţii din ţara 
noastră dispun de suficient talent, 
de spirit creator, sínt înzestraţi eu 
bogată fantezie profesipnală şi sínt 
capabili ca, mergînd pe calea tipi
zării şi industrializării lucrărilor, să 
creeze opere de mare valoare arhi
tecturală.

O sarcină importantă, care astăzi 
intră încă foarte puţin in atenţia 
arhitecţilor şi proiectanţilor, este 
grija pentru interiorul locuinţelor şi 
construcţiilor social-culturale, pentru 
confortul şi ambianţa pe care aces
ta li oferă oamenilor muncii. In le
gătură cu aceasta se impune orga
nizarea colaborării între arhitecţi şi 
realizatorii de modele în producţia 
bunurilor industriale de folosinţă 
îndelungată. Dimensiunile, forma şi 
funcţionalitatea mobilierului locu
inţelor trebuie concepute paralel cu 
proiectele arhitectonice ale construc
ţiilor; astfel cumpărătorul nu va 
mai întîmpina dificultăţi la ampla
sarea în locuinţa sa a mobilei exis
tente pe piaţă. Acelaşi lucru e va
labil şi în ceea ce priveşte produc
ţia de covoare, de tapete, de insta
laţii sanitare şi altele. Printr-o mai 
bună Conlucrare a arhitecţilor cu 
cei ce proiectează şi realizează a- 
ceste bunuri, să dăm posibilitate 
cetăţeanului să-şi creeze un cadru 
de viaţă cît mai adecvat, cit mai 
plăcut.

Viaţa, activitatea practică de pro- . 
iectare şi realizare a construcţiilor 
ridică în faţa arhitecţilor necesitatea 
de a fî în permanenţă la curent cu 
tot ceea ee aduce nou, avansat ex
perienţa modernă, de a cunoaşte şi 
studia cuceririle arhitecturii mon
diale, realizările cele mai valoroase 
de pretutindeni. Aceasta face ne
cesară dezvoltarea contactelor, a 
relaţiilor de colaborare cu arhitec
ţii şi proiectanţii din străinătate, 
inclusiv cooperarea internaţională 
pentru găsirea unor soluţii construc
tive şi arhitecturale optime, pentru 
valorificarea cit mai intensă în 
practică a experienţei mondiale.

Este de înţeles că rezolvarea pro
blemelor tot mai complexe izvorlte 
din cerinţele programului măreţ pe 
care îl avem de înfăptuit pune 5n 
faţa Uniunii Arhitecţilor sarcini şi 
răspunderi deosebit de mari. Uniu
nea trebuie să fie cei mai înalt for 
obştesc de dezbatere a acestor pro
bleme, să aibă un rol activ în ela
borarea soluţiilor, a principiilor de 
bază aie dezvoltării arhitecturii. 
noastre în concordanţă cu cerinţele 
actuale şi de perspectivă ale socie
tăţii noastre socialiste. în cadrul U- 
niunil trebuie să se organizeze în 
mod sistematic schimburi largi de 
opinii, o vie activitate de generaliza
re a practicii originale şi a expe
rienţei internaţionale, care să con
tribuie la definirea unei şcoli roma
neşti moderne de arhitectură, recep
tivă la tot ceea ce este nou, capa
bilă să îmbine in modul cel mai 
fericit specificul naţional cu spiritul 
modern, contemporan, criteriile es
tetice cu cele de economicitate şi 
funcţionalitate.

Prin întreaga sa activitate. Uniu
nea Arhitecţilor trebuie să ajute 
guvernul ţării la elaborarea şi în
făptuirea măsurilor pentru realiza
rea în cele mai bune condiţii a pro
gramului de construcţii; ea trebuie 
să devină organul de specialitate — 
ca să spun aşa — al conducerii de 

■ partid şi de stat în domeniul pro
iectării, forul real şi eficient de o- 
rientare şi îndrumare a tuturor spe
cialiştilor din arhitectură, a între
gului corp de arhitecţi. (Vii aplauze).

în acelaşi timp, Uniunea trebuie 
să aibă un rol important în ridica
rea continuă a nivelului de cunoş
tinţe al arhitecţilor şi proiectanţi
lor, în perfecţionarea pregătirii lor 
profesionale şi tinerea la curent cu 
tot ceea ce aduce nou, avansat 
practica in acest domeniu. Ea tre
buie să asigure o mai bună reparti
zare a forţelor de proiectare pe în

tregul cuprins ai ţării, o mai raţio
nală folosire a cadrelor de arhitecţi 
pentru acoperirea cerinţelor tuturor 
judeţelor. Trebuie să avem în ve
dere că, în perspectivă, oraşele şi 
comunele vor trebui şi ele să dis
pună de specialişti. Uniunea trebuie 
să dezvolte şi să îmbunătăţească ac
tivitatea filialelor existente, să-şi or
ganizeze filiale în toate judeţele, 
unind în cadrul acestora forţele 
arhitecţilor şi proiectanţilor, dezbă- 
tînd problemele pe café le ridică ac
tivitatea de construcţie pe plan local.

Uniunea Arhitecţilor trebuie să a- 
sigure o colaborare strînsă cu alte 
categorii de specialişti şi oameni ai 
muncii care concură la ridicarea 
construcţiilor, la amenajarea lor, la 
dezvoltarea urbanismului,- la siste
matizarea oraşelor şi satelor. La 
dezbaterea problemelor şi la solu
ţionarea lor, Uniunea trebuie să an
treneze, alături de arhitecţi, con
structori, economişti, sociologi şi al
ţi specialişti, organizind împreună 
cu aceştia grupe speciale de stu
diu şi de elaborare a soluţiilor. De 
asemenea, Uniunea trebuie să con
lucreze cu organizaţiile sindicale, de 
tineret, de femei, cu alţi reprezen
tanţi ai opiniei publice pentru a cu
noaşte cît mai bine cerinţele şi 
punctele de vedere ale tuturor ca
tegoriilor de oameni ai muncii. Pro
cedînd astfel, Uniunea Arhitecţilor 
va mijloci în mod eficient legătura 
arhitecţilor cu întreaga viaţă tumul
tuoasă a patriei noastre, cu cerin
ţele pe care le ridică evoluţia so
cietăţii, va face ca munca şi activi
tatea întregului corp de arhitecţi şi 
proiectanţi să exprime în mod a- 
decvat dorinţele şi aspiraţiile în
tregului popor — beneficiarul ne
mijlocit a tot ceea ce se creează as
tăzi în România socialistă.

O condiţie fundamentală a progre
sului arhitecturii româneşti, a creş
terii capacităţii sale de a răspunde 
in condiţii cit mai bune cerinţelor 
sporite pe care le pune dezvoltarea 
generală a ţării o constituie creş
terea preocupării pentru perfecţio
narea învăţămîntului superior,'pen
tru legarea lui cît mai sfrinsă de ce
rinţele practicii edificării socialis
mului. In conformitate cu hotărîrile 
partidului şi guvernului privind per
fecţionarea întregului nostru învă- 
ţămînt, trebuie să se pună un mai 
mare accent pe dezvoltarea activi
tăţii practice a studenţilor................

încă de pe băncile şcolii, Viitorii 
arhitecţi trebuie puşi în situaţia de 
a soluţiona probleme de proiectare 
concretă din oraşe şi sate şi nu de 
a se rezuma ia însuşirea unor nor
me şi principii generale. Trebuie să 
facem astfel incit în timpul şcolii 
studenţii să lucreze efectiv la pro
iectele de construcţie social-cultura- 
lă şi industrială, ca lucrările de di
plomă ale absolvenţilor să reprezin
te proiecte reale, soluţii constructive 
pentru înălţarea unor construcţii e- 
eonomice şi social-culturale concre
te şi nu scheme abstracte, simple 
improvizaţii fără utilitate practică, 
sau eventual doar pentru expoziţii. 
Să înţelegem că Viitorii arhitecţi 
trebuie să lucreze din primul' an al 
facultăţii, începînd cu desenul şi pî
nă la proiect. Numai aşa şcoala 
noastră de arhitectură va deveni o 
şcoală modernă, viitorii arhitecţi 
vor putea corespunde din prima zi 
a intrării în cím pul muncii cerinţe
lor practicii, dezvoltării societăţii 
noastre. Desigur, aceasta e valabil 
nu numai pentru arhitecţi, dar mă 
refer acum la arhitectură, unde con
siderăm că în şcoală se poate face 
mai mult 4ecît în orice alt domeniu 
o activitate concretă, se poate lega 
procesul de înVăţămînt de activitatea 
de proiectare zilnică.

Se ştie că actuala capacitate de 
proiectare nu ţine pasul cu nevoile 
pianului de construcţii. Intîrzieni 
din această cauză începerea unor 
construcţii, în timp ce dispunem de 
sute şi sute de profesori, conferen
ţiari, asistenţi, studenţi, care ar pu
tea participă efectiv la realizarea a- 
cestor lucrări. Aceasta cerem noi în- 
văţămîntului să facă începînd din a- 
cest an!

Iată, tovarăşi, ctteva probleme pe 
care am dorit Sä le ridic în faţa 
conferinţei dumneavoastră, a arhi
tecţilor şi proiectanţilor din Româ
nia. Am speranţă — mai mult — 
convingerea, că conferinţa dumnea
voastră va marca un moment impor
tant în arhitectura din România, 
că urmările conferinţei vor fi simţi
te în cel mai scurt timp în întreaga 
activitate de proiectare din ţara 
noastră.

Fără îndoială, dezbaterile confe
rinţei vor duce la elaborarea unui 
program concret dc acţiune al Uniu
nii Arhitecţilor — un larg forum 
democratic al arhitecţilor din Româ
nia, care, alături de întregul popor, 
să contribuie la înfăptuirea cu suc
ces a marilor sarcini trasate de Con
gresul al X-lea al partidului. (A- 
plauze prelungite).

De felul cum veţi dezbate proble
mele, de oamenii pe care ii vpţi a- 
lege în conducerea Uniunii depinde 
activitatea viitoare. Noi dorim ca 
Uniunea să aibă o conducere activă, 
care să militeze pentru a realiza în 
practică marile sarcini ale arhitec
turii, să mobilizeze si să unească e- 
forturile tuturor arhitecţilor.

Tocmai de aceea, să alegeţi in 
conducerea Uniunii pe ,cei mai buni 
dintre dumneavoastră — şi profe
sional şi politic — cetăţeni valoroşi 
ai patriei noastre, hotărîţi să facă 
totul pentru a contribui la construc
ţia socialismului şi comunismului 
în România, la înălţarea poporului 
nostru pe culmile civilizaţiei şi pro
gresului. (Aplauze puternice).

Doresc să urez succes deplin lu
crărilor conferinţei, tuturor creato
rilor din domeniul arhitecturii, de 
la care poporul român aşteaptă noi 
şi valoroase proiecte pentru edificii
le ce se înalţă pe tot cuprinsul ţării, 
un aport şi mai mare la ridicarea 
luminosului edificiu al socialismului 
pe pămîntul României. (Aplauze 
prelungite).

Vă doresc dumneavoastră, tuturor 
arhitecţilor şi proiectanţilor, succese 
cit mai mari în activitatea viitoare, 
multă sănătate şi fericire? (Aplauze 
puternice, prelungite).

Cu privire ia preocupările, rezultatele, 
rezervele existente în economia 

judeţului Sibiu, la ridicarea calitativă 
a activităţii economice, în scopul 
îndeplinirii şi depăşirii sarcinilor 

de plan şi angajamentelor asumate
pentru anul 1971

Informare prezentată de tovarăşul 
VICTOR MUREŞ AN, secretar

al Comitetului judeţean Sibiu a/ P. C, R.
(Text prescurtat)

înscriindu-sr In efortul generai al 
întregului popor, oamenii muncii din 
judeţul Sibiu — români, germani, ma
ghiari — şi-au adus o contribuţie în
semnată la înfăptuirea politicii de in
dustrializare a ţării noastre, îndepli
nirea, la 23 octombrie 1970, a preve
derilor iniţiale ale planului cincinal 
1966—1970 la producţia industrială a 
judeţului nostru a dat posibilitatea 
obţinerii unei depăşiri de peste 2,3 
miliarde Iei. Volumul producţiei in
dustriale a anului 1970 a fost cu 73 
la sută mai mare decît în 19Q5, co
respunzător unui ritm anual de creş
tere de 11,6 la sută. Productivitatea 
muncii a sporit cu 48 Ia sută, într-un 
ritm mediu anual de 8,1 la sută. Mă
surile adoptate in acest domeniu de 
către Comitetul judeţean de partid, 
in ultimii ani ai cincinalului şi In 
special în 1970, cînd întreg sporul de 
producţie s-a obţinut pe seama creş
terii productivităţii muncii, au con
tribuit la realizarea sporului, pe în
tregul cincinal, pe seama acestui in
dicator îu proporţie de 76,5 la sută.

Un rol însemnat în obţinerea a- 
ceétor creşteri cantitative şi calitati
ve în activitatea economică l-au avut 
cele aproape 3 miliarde lei investiţii 
din fondurile centralizate ale statului 
pentru creşterea gradului de dotare 
tehnică a industriei, dezvoltării şi 
lărgirii de capacităţi la peste 105 o- 
biective economice. Au fost realiza
te obiective noi ca; Antrepozitul fri
gorific, Complexul dé morărlt şi pa
nificaţie, întreprinderea poligrafică 
Sibiu. La „Independenţa“ s-a realizat 
o hală de montaj şi vopsitori«, la 
U.F.A.S. s-au construit 3 hale noi, 
la Uzinele textile Cisnădie s-au dez
voltat capacităţile pentru sporirea 
producţiei de covoare etc.

Prin aplicarea măsurilor pentru ri
dicarea nivelului de trai al oamenilor 
muncii, salariul mediu a crescut de 
la 1088 lei în 1905, la 1 377 lei în 
1970, au sporit pensiile de asigurări 
sociale, s-au mărit alocaţiile pentru 
copii. Ca o expresie a puterii de 
cumpărare crescute, a sporit şi volu
mul desfacerilor de mărfuri cu amă
nuntul, cu peste 674 milioane lei. în 
perioada amintită au fost date în fo
losinţă din fondurile statului şi cu 
credite acordate de stat 6 723 aparta
mente, iar din fondurile proprii ale 
populaţiei s-au construit 4 757 case 
noi.

Ca rezultat al muncii depuse de că
tre colectivele din unităţile economi
ce, angajamentele luate de plenara 
organizaţiei judeţene de partid pentru 
anul 1970 s-au materializat în depă
şirea producţiei global? industriale cu 
188 milioane lei — in condiţiile recu
perării pierderilor de 174 milioane lei 
datorate calamităţilor naturale — a 
producţiei marfă cu 233 milioane tei, 
faţă de 165 milioane iei angajament, 
a beneficiilor cu 100 milioane lei, 
Livrările de mărfuri la fondul pieţii 
au fost depăşite cu 221 milioane lei, 
faţă de angajamentul de 75 milioane 
lei. Importurile au fost diminuate cu 
14 milioane lei valută. Importante de
păşiri ale angajamentelor au fost ob
ţinute la preţul de cost, la cheltuie
lile cu mijloacele de transport etc.

Comitetul judeţean de partid a 
acordat o atenţie deosebită şi a adus
0 contribuţie însemnată la pro-pune-' 
rile, dezbaterea şi fundamentarea pla
nului cincinal pe anii 1971—1975. A 
organizat şi eondus direct toate ac
ţiunile legate de elaborarea acestui 
amplu program de dezvoltare, spri
jinind organele şi organizaţiile de 
partid, consiliile de administraţie şi 
comitetele de direcţie pentru a se 
asigura valorificarea eficientă a re
surselor materiale şi umane existen
te, pentru soluţionarea celor mai mul
te din problemele ridicate.

Caracteristică pentru viitorii ani este 
orientarea spre latura calitativă a 
proceselor economice, spre moderni
zarea structurii producţiei, spre rea-

1 lizarea de produse cu un înalt grad 
de tehnicitate. In acest context, pre
vederile planului cincinal sínt în con
cordanţă cu obiectivele stabilite de 
Congresul al X-lea, cu indicaţiile cu
prinse în duvîntarea secretarului ge
neral al partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu la şedinţa Comitetului 
Executiv şi a guvernului din noiem
brie 1970.

Pentru a asigura baza materială a 
producţiei vuitoare, programul de in
vestiţii al judeţului nostru însumează 
7,8 miliarde iei, cu aproape 3 miliar
de iei mai mult decit în cincinalul 
precedent.

Va cunoaşte o intensă dezvoltare 
platforma industrială Copşa Mică, va 
fi concentrată şi dezvoltată activita
tea de prelucrare la cald de pe lingă 
uzina „Independenţa“, va fi construi
tă secţia de aparatură hidro-pneuma- 
tică la „Balanţa“, vor fi modernizate 
Uzina mecanică Mîrşa, „Automeea- 
nica“ Mediaş şi altele.

Efortul oamenilor muncii din in
dustrie se va materializa, în cinci
nalul ce l-am început, prin creşterea 
producţiei globale într-un ritm me
diu anual de 10,4 la sută, ajungînd 
ca in 1973 să se realizeze produse în 
valoare de 17,5 miliarde lei. De ase
menea, productivitatea muncii va spo
ri într-un ritm mediu anual de 7,5 
la sută.

Situîiidu-ne pe linia eforturilor pen
tru continua sporire a mărfurilor des
tinate exportului, planul cincinal pre
vede sarcini pentru toate ramurile 
economice, atingind un ritm anual 
de creştere de 15 lâ sută — ponderea 
acestora în volumul producţiei indus
triale ajungînd la aproape 25 la sută.

Sarcini de mare importanţă sínt 
prevăzute şi pentru creşterea necon
tenită a bunăstării oamenilor muncii. 
Volumul desfacerilor de mărfuri va 
spori CU 33 la sută în 197S faţă de 
1970, vor fi construite 11 150 aparta
mente convenţionale, se vor acorda 
populaţiei importante credite pentru 
construcţia de locuinţe proprietate 
personală.

Ţinînd seama de tabloul succint al 
perspectivei 1971—1973, în 1971. pri
mul, an al cincinalului, organizaţiei 
judeţene da partid, unităţilor econo
mice le revin sarcini importante. 
Producţia globală industrială creşte 
faţă de realizările anului 1970 cu 11,1 
la sută, din care producţia destinată 
exportului cu 62,5 la sută; producti
vitatea muncii pe salariat este cu 9,1 
la sută mai mare faţă de anul pre
cedent, în condiţiile sporului de pro
ducţie pe seama acestui indicator cu 
82 la sută.

In ansamblu, avem toate premisele 
pentru a realiza in bune condiţii pla
nul pe 1Ş71.

Am avut bucuria să primim încă 
în primele zile ale acestui an vizita 
secretarului general al partidului, to
varăşul Nicolae Ceauşescu. Din ana
lizele şi discuţiile purtate cu condu
cerile unităţilor, cu muncitorii şi spe
cialiştii a reieşit că mai avem impor
tante rezerve materiale şi umane pen
tru creşterea productivităţii muncii, 
pentru o participare mai largă a eco
nomiei judeţului la schimburile ma
teriale ale ţării noastre. Numai la în
treprinderile vizitate au fost identi
ficate rezerve pentru depăşirea ac
tualului cincinal la producţia globală 
industrială cu pesta 840 milioane lei.

In consfătuirile de lucru organizate 
de -Comitetul judeţean de partid cu 
conducerile unităţilor nparţinînd in
dustriei construcţiilor de maşini, eu 
participarea cadrelor de conducere ale 
ministerului, a reieşit câ sínt încă 
multe rezerve, care, folosite vor duce 
la realizarea unei producţii supli
mentare pe întregul cincinal de l 065 
milioane lei. De asemenea, producţia 
destinată exportului va spori in pe
rioada 1971—1975 CU 170 milioane lei 
valută din producţia suplimentară.

Există încă importante rezerve de 
creştere a producţiei in uzinele Con
structoare de maşini, cît şi în alte 
ramuri, în domeniul folosirii capaci
tăţilor de producţie şi a timpului de 
lucru. La 20 februarie, existau încă 
la nivelul judeţului fonduri fixe inac
tive în valoare de 97,8 milioane lei. 
Dintr-o analiză efectuată la 8 unităţi 
industriale a rezultat' câ acestea a- 
veau la finele anului 1970 circa 47 000 
m p suprafaţă productivă folosită ne- 
corespunzător, din care aproape 13 000 
m p spaţii libere sau utilizate în sco
puri neproductive. De asemenea, din 
studiile şi calculele făeute privind 
generalizarea schimbului II şi extin
derea schimbului III a rezultat că 
pentru anul 1971 se poate realiza o 
producţia suplimentară, de 84 mili
oane lei, cu un număr de 741 munci
tori direct productivi peste numărul 
planificat.

Dată fiind ponderea importantă a 
industriei uşoâre şi alimentare în an
samblul industriei judeţului nostru, 
Comitetul judeţean de partid apre
ciază că aceste ramuri nu au răspuns 
în suficientă măsură Cerinţelor de 
consum ale populaţiei. Nu a fost spo
rită în suficientă măsură gama sorti
mentală. Considerăm că în stadiul ia 
care ne aflăm se cere tuturor facto
rilor de răspundere; îndeosebi orga
nelor şl organizaţiilor de partid sâ 
acţioneze in baza unui program spe
cial de div?; sifUare a produselor, de

producere a noi sortimente şl mo
dele, folosind capacităţile existente, a 
dezvoltării spaţiului frigorific.

Este ştiut câ pe lingă faptul că iu 
1971 volumul mărfurilor ia export va 
reprezenta circa 25 la sută din valoa- 

'rea producţiei globale; trebuind sa 
se recupereze în acelaşi timp res
tanţele de anul trecut, care însumea
ză aproape 50 milioane lei valută. De 
aceea trebuie să se acţioneze cu ho- 
tărîre pentru urgentarea nominaliză
rii în întregime a planului la export, 
care în prezent este contractat numai 
în proporţie de 46 la sută faţă de 
sarcinile anuale şi 84 la sută pentru 
trimestrul I. La unităţile din indus
tria constructoare de maşini situaţia 

• este şi mai grea. La 20 februarie nu
mai 21 la sută din planul de export 
era contractat.

O atenţie deosebită va trebui acor
dată în perioada următoare găsirii 
celor mai eficiente măsuri, care să 
asigure îndeplinirea indicatorului 
sintetic, calitativ al activităţii econo
mice, cheltuielile la 1060 lei produc
ţie marfă. In acest sens, trebuie să nu 
se mai repete situaţia de anul trecui, 
cind uzina „Independenţa“, U.P.A.S , 
„Balanţa“, Fabrica de şuruburi, „E- 
mailul roşu“ nu şi-au respectat anga
jamentele, depăşind consumurile da 
metal, iar C.É.I.L. la lemn. Rebutu
rile în valoare de peste 11 milioane 
lei au grevat preţul de cost la multe 
unităţi industriale.

Creşterea în 1971 cu 20 la sută a 
investiţiilor totale şi cu 27 la sută a 
construcţiilor montaj, iaţă de t9ÎC. 
impune luarea unor măsuri susţinute 
din partea tuturor factorilor care con
tribuie la realizarea lor. Va trebui să se 
asigure în primul rînd documentaţiile 
de execuţie, contractarea şi achizi
ţionarea utilajelor, în raport de ter
menele de pbnere în funcţiune. Un 
accent deosebit trebuie pus pe rea
lizarea de investiţii Sn «regie proprie. 
Considerăm anormal ca în dome
niul iiivestiţii-conxtrucţii, documen
taţiile să fie asigurate doar în 
proporţie de . 79.4 la sută, des
chiderea finanţării în proporţie dn 
68.2 la sută, iar contractarea utilaje
lor doar de 75,5 la sută. Forurile tu
telare vor trebui să dea mai mult 
sprijin in definitivarea proiectelor, 
corelarea planurilor de investiţii, ur
gentarea obţinerii diferitelor avize şi 
aprobări.

In activitatea de transporturi s-au 
înregistrat rezultate substanţial îm
bunătăţite, aüt prin asigurarea ritmi
că a. întreprinderilor cu vagoanele şi 
mijloacele auto necesare, cît şi prin 
gospodărirea din ce în ce mai bună 
a capacităţii lor. Pentru anul 197Î 
sarcinile de transport sínt mult spo
rite. Volumul de transport pe C.F.ft. 
creşte in acest an cu 13,6 la suta, 
volum care în mare parte trebuie a- 
sigurat prin containere şi transcon- 
tainere. Unităţile economice vor tre
bui să folosească toate pîrghiile pen
tru reducerea timpilor de încărcară- 
descărcare a vagoanelor, reducind la 
minim imobilizările, ştiut fiind că in 
1976, în judeţul nostru aceste imobi
lizări s-au ridicat la 5 700 vagoane, 
pentru care s-au plătit locaţii de pes
te 1,5 milioane lei.

Stimaţi tovarăşi,
■De curînd s-au încheiat dezbaterile 

sarcinilor de plan pe anul 1971 Sn a- 
dunările generale ale salariaţilor. A- 
prectem că ele s-au desfăşurat în con- 
diţiUni BUne. fiind pregătite minuţios, 
iar organizaţiile de partid, da sindi
cat şi U.T.C., delegaţii organelor cen
trale au manifestat grijă pentru crea
rea unui climat optim discuţiilor şi 
propunerilor. Cu această ocazie au 
fost făcute 994 propuneri pentru îm
bunătăţirea sau completarea planuri
lor de măsuri tehnico-organizatorice 
şi 131 propuneri pentru suplimenta
rea angajamentelor.

Centralizate pe judeţ, aceste anga
jamente iniţiale se ridică la peste 73 
milioane lei producţie globali, dim 
care pînă la 1 mai 20 milioane lei, 
aproape 80 milioane lei la producţia 
marfă, peste 4 milioane lei valută la 
export şi 17 milioane lei livrări Ia 
fondul pieţii. Angajamentele privind 
reducerea consumurilor de metal se 
ridică la 637 tone. la material lem
nos 530 m c, 2130 tone combustibil 
convenţional şi 1.3 milioane kWh e- 
nergie electrică.

Organul judeţean de partid, anali- 
zlnd angajamentele luate de fiecare 
unitate economică şi cunoscînd o bu
nă parte din rezervele existente,, a 
posibilităţilor de care dispun între
prinderile, consideră câ aceste anga
jamente sínt minime şi că există 
create condiţii pentru maiorarea lor 
substanţială.
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Cuvintarea tovarăşului
VASILE PATILINEŢ,

membru supleant al Comitetului Executiv 
al C.C. a! P.C.R., secretar al C. C. al P. C. R.
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Cuvintarea tovarăşului
RICHARD WINTER,

membru supleant al Comitetului Executiv 
al C. C. al P. C. R., prim-secretar 

al Comitetului judeţean Sibiu a! P. C. R.
— TEXT PRESCURTAT —Tovarăşi,

Din Însărcinarea conducerii su
perioara a partidului am avut oca
zia să particip la această consfătui
re atît de interesantă şi plină de 
învăţăminte. Analiza pe cate aU 
făcut-o a fost uşurată de faptul că 
această consfătuire urmează unui 
şir da dezbateri care s-au tinut la 
nivel central, în prezenta tovară
şului Nicolae Ceauşescu. unor ex
puneri aie secretarului general al 
partidului în aceste probleme foar
te importante pentru economia noas
tră naţională. Este, de fapt, o ex
presie a stilului de munca pe care 
tovarăşul Ceauşescu l-a imprimat 
si continua sa-1 imprime în toata 
activitatea partidului nostru.

Permiteţi să-mi exprim părerea 
ca lucrările consfătuirii s-au desfă
şurat intr-un înalt spirit de răs
pundere, în interesul dezvoltării e- 
conomiei judeţului dv., al eliminării 
unor lipsuri care mai dăinuie în 
procesul do producţie şi al găsirii 
unor cai de îmbunătăţire a activi
tăţii pe anul 1971. Sint sigur ca pro
punerile care au fost făcule aici 
vor fi studiate cu atenţie şi vor 
primi răspuns.

Sigur ca şedinţa noastră ar [i pu
tut so se desfăşoare la un nivel şi 
mai înalt, daca pe lingă analiza re
zultatelor pe 1970 şi a măsurilor care 
trebuie luate, informarea prezentată 
s-ar ii axat mai mult pe învăţămin
tele ce se desprind din ultimele indi
caţii ale conducerii partidului privind 
măsurile tehnico-economice şi po- 
litico-organizatorice ce trebuie lua
te pentru traducerea în fapt a sar
cinilor planului de stat pc 1971, 
pentru ca să facem intr-adevăr fată ; 
unor asemenea sarcini mobilizatoa
re ca cele care stau în fata noas
tră.

Cum s-a realizat planul cincinal 
cunoaşteţi; cum s-a realizat planat 
pe 1970 de asemenea. Fără îndoială, 
la ţoale rezultatele mari obţinute 
în cincinal şi în 1970, în condiţii 
deosebite pentru economia noastră 
naţională, o contribuţie însemnată 
au adus-o şi oamenii muncii din 
judeţul Sibiu. Graţie realizărilor 
obţinute în fiecare judeţ, deci şi în 
judeţul dv., s-a reuşit ca planurile 
noastre să fie îndeplinite şi depă
şite, să obţinem un ritm susţinut de 
creştere a producţiei anuale, un ritm 
mai înalt decit col care a fost prevă
zut initial.

In această perioadă s-au realizat 
si dezvoltat peste 1 500 întreprin-- 
deri, a crescut potenţialul tehnic 
In toate ramurile economiei natio
nale, Ponderea populaţiei salariate 
a crescut de la 45 la sută în 1965, 
la 52 la sută in 1970. Aceasta este 
o expresie nu numai a dezvoltării 
industriei noastre, dar şi * creşte
rii nivelului de trai.

în aceasla perioadă, in raport cu 
unele ţări capitaliste dezvoltate, 
datorită dinamismului economiei 
noastre nationale, am avut o creş
tere considerabilă a producţiei pa 
cap de locuitor. Faptul este deose
bit de semnificativ, mai ales că a-, 
ceasta importantă reducere de de
calaj s-a făcut în numai 20 de ani 
în condiţiile în care nici ţările res
pective nu au stat pe loc din acest 
punct de vedere.

Aceste progrese sint o mîndria 
pentru fiecare comunist, sínt do
vezi concludente că partidul nostru, 
în frunte cu secretarul general, to
varăşul Nicolae Ceauşescu, asumîn- 
du-şi răspunderea pentru destinele 
poporului nostru, işi iace cu cinste 
datoria.

Sigur că nu ne vom opri la acest 
nivel. Este necesar' sa vedem cu es
te în continuare de. făcut. Să nu ne 
culcăm pe laurii unor victorii, mai 
ales că trebuie să facem totul pen
tru a ajunge din urma şi a depăşi 
ţările capitaliste în ceea ce priveş
te producţia pe cap de locuitor, la
tă de ce se pune cu atita acuitate 
necesitatea dezvoltării producţiei în 
toate sectoarele de activitate.

Trebuie să ţinem seama că mai 
avem încă mult de iăcut în ceea ce 
priveşte aspectele calitative ale ac
tivităţii noastre. Sint încă destul 
de urări consumurile de materii pri
me în produsele realizate. Aşa este 
cazul cu consumul de metal la mul
te din produsele realizate chiar şi 
în întreprinderile judeţului dv. Bu
năoară, tovarăşii de la I.R.U.M. se 
lasă greu convinşi *că postamentul 
maşinilor realizate trebuie uşurat, 
deşi se ştie că aceasta este tendin
ţa mondială.

Sigur că la consumurile mari de me
tal trebuie să se gîndească şi tovarăşii 
care lucrează în turnătorii. Aici nici 
sistemul' de -planificare şl urmărire 
a producţiei — pe tone produs», nu 
pe piese bune seallzate — nu coin

teresează pe salariaţi in reducerea 
consumului dé metal. In această pri
vinţă se vor lua măsuri pe plan 
centrai pentru găsirea unei fonie 
de planificare mai corectă. Ştiţi că 
în acest cincinal se va construi în 
Sibiu o turnătorie modernă care va 
satisface cerinţele de piese turnate 
ale întreprinderilor sibiene. Totuşi 
unii conducători de întreprinderi au 
ridicat problema construirii în ca
drul unităţilor lor a unor turnătorii. 
Consider că rezolvarea acestei pro
bleme prin construirea turnătoriei 
ce va deservi toate unităţile este 
cea mai eficientă, mai ales că pro
filarea, specializarea producţiei ră- 
mîne o constantă a economiei noas
tre.

Nu pot trece cu vederea că lip
suri privind consumul exagerat de 
materiale, includerea în produsele 
noastre a unui volum mare de ma
terii prime, fără să se insiste pe 
găsirea unor soluţii eficiente de va
lorificare a deşeurilor, a înlocuilo- ' 
rilor, se intilnesc nu numai în in
dustria constructoare de maşini, ci 
şi în industria uşoară, alimentară şi 
în alte ramuri ale economiei natio
nale. Avem exemplul multor tari 
dezvoltate, unde în industria uşoa
ră se folosesc pe scară largă deşeu- 
rile fără ca totuşi calitatea produ
selor să sufere. Nu ar pulea oare 
şi inginerii noşlri să se concentre
ze şi să creeze astfel de produsei 
.Unele rezultate în această privinţă 
au fost obţinute de unităţile jude
ţului dv., dar această preocupare es
te încă timidă.

Fen.Uţu a realiza sarcinile pe 1971, 
pentru â ajunge la un randament su
perior în utilizarea mijloacelor ma- j 
lerialu do care dispunem su impune 
îmbunătăţirea stilului de muncă a 
tuturor cadrelor de partid şi de ştel» .

Cunoaşteţi cită atenţie se acordă 
acum pentru ca, cu un efort simi
lar sau mai redus să se obţină re
zultate -tot mai bune. Examenul l-au. 
dat cei care au reuşit să devină 
fruntaşi, care au reuşit să se deta
şeze prin rezultatele obţinute dato
rită strădaniilor lor. De aceea se 
impune o perfecţionare a conduce
rii tuturor activităţilor La iiecare ni
vel, de la director şi pînă la maistru 
şi şef do echipă. Tocmai do aceea 
s-a Iiotărît să se treacă la perfec
ţionarea pregătirii tuturor cadrelor, 
indiferent de domeniul în care acti
vează, pentru ca fiecare să-şi însu
şească cunoştinţele necesare, să se 
ridice la nivelul cerinţelor actuale. 
Bineînţeles, noi nu putem să nu tra
gem învăţăminte din stilul de mun
că al tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
exemplu grăitor prin activitatea neo
bosită pe care o desfăşoară, prin 
legătura directă cu oamenii muncii, 
prin puterea sa de muncă. Pornind 
de la acest exemplu, fiecare condu
cător de Întreprindere trebuie să în
treţină o permanentă legătură cu co
lectivul pe care il conduce, să cu
noască în orice moment situaţia exis
tentă în unitatea sa, să rezolve ope
rativ orice problemă legata de pro
cesul de producţie, să cunoască şi 
să ia contact în mod nemijlocit cu 
masa de salariaţi, cu fiecare loc de 
muncă. Or, intr-o serie de întreprin
deri din judeţul dumneavoastră mai 
sint conducători care nu cunosc si
tuaţia exactă a capacităţilor de pro
ducţie, nu urmăresc mersul îndepli
nirii indicatorilor de plan, nu trec 
prin anumite secţii de producţie timp 
îndelungat.

Realmente sg simte nevoia să se a- 
plice în practică democraţia mun
citorească, ăşa cum s-d subliniat la 
plenara din februarie a.c. In cîteva 
întreprinderi au fost întrebaţi o se
rie de muncitori care sínt repre
zentanţii lor în comitetul de direc
ţie. In unele locuri aceştia nu erau 
cunoscuţi. Oare ce reprezentant esti 
acela pe care muncitorii nici mă
car nu-1 ştiu?

Îmbunătăţirea stilului de muncă 
trebuie făcută de sus pînă jos. Chiar 
şi membrii biroului judeţean de 
partid trebuie să-şi îmbunătăţească 
activitatea. Trebuie să meargă mai 
mult în întreprinderi şi nu numai 
să noteze o serie de neajunsuri, o 
serie de solicitări, ci să se ocupe o- 
perativ de rezolvarea lor împreună 
cu forurile de resort.

O altă problemă- cu care vreau să 
vă reţin atenţia este legată, de fapt, 
tot de stilul de muncă şi se referă 
la export, la calitatea produselor.

Nu contest rezultatele bune obţi
nute anul trecut fn întreprinderile 
din judeţul Sibiu. Chiar şi la ex
port unele întreprinderi şi-au reali
zat integral planul pe anul trecut 
şi pe cele două luni din acest an. 
Dar, în această privinţă, activitatea, 
mai lasă mult de dorit. Trebuie să 
s® Înţeleagă că răspunderea pentru

depistarea pieţelor externe rămine 
pe seama conducerilor din centrale, 
combinate, întreprinderi. NU depin
de de alţi factori deeît de dumnea
voastră. Trebuie rezolvată însă ca
litatea produselor şi, prin aceasta, 
să se asigure pieţele de desfacere. 
Contractele nu apar de la sine, ci 
trebuie căutate, trebuie o continuă 
preocupare pentru atragerea benefi
ciarilor, trebuie oferită marfa. Deci 
totul depinde de felul cum se vor 
descurca întreprinderile pe pieţele 
externe. Nu este altceva de făcut de
cit să ne mobilizăm, să mergem să 
oferim şi să asigurăm contractarea. 
Iar aceasta făcută din timp.

In legătură cu acest aspect, pro
blema principală care se pune este 
asigurarea unei calităţi corespunză- . 
toure a produselor. O serie de în
treprinderi din judeţ au avut refu
zuri datorită calităţii necorespunză- 
toare. Este cazul uzinei „Independen
ţa", pentru unele ansamble şi sub- 
ansamble, Antrepozitului frigorific, 
Industriei cărnii, fabricii „Salcon- 
serv" Mediaş, Industriei laptelui Si
biu, „Victoria" Sibiu, „Tîrnava" Me
diaş, „13 Decembrie" Sibiu.

Cum se poate explica faptul că la 
„Drapelul roşu" nu s-au exportat 
mărfuri în Anglia şi U.R.S.S. din 
lipsă de etichete? Oare acestea nu 
sint lucruri ce depind de noi? -

Un alt aspect legat de calitate. La 
„Libertatea" numărul repansatoare- 
lor este mai mare decit al ţesătoa
relor. Nu este cazul să ne gîndim 
ce trebuie făcut? Probabil că sínt şi 
alte cazuri, nu numai datorită ţesă- 
toriei, dur nu trebuie să se aştepte 
încă iui an pînă la rezolvare.

Anul acesta judeţul dumneavoas
tră are o pondere mare din volu
mul producţiei destinate exportului. 
Tocmai de aceea nu trebuie să um
brim activitatea Unităţilor industriale 
prin defecţiuni,, care ca număr sínt 
reduse, dar au o influenţă destul 
de mare asupra prestigiului produ
selor româneşti peste hotare.

Iată de ce calitatea producţiei 
trebuie să constituie o problemă 
pentru toate colectivele. Fiecare 
muncitor trebuie să fie un sever 
controlor al produselor pe care le 
realizează. Cu alte cuvinte, proble
ma calităţii produselor nu trebuie 
lăsată numai pe seama controlu
lui tehnic de calitate.

O .altă problemă la care doresc să 
mă refer eslc aceea a contractelor 
economice. Nu toţi tovarăşii au în
ţeles ce rol au contractele eco
nomice. Se vorbeşte foarte mult de 
neajunsurile ce apar datorită defi
cienţelor în aprovizionare; Cum se 
explică totuşi că deşi nu aveţi la 
timp materii prime, subunsamble, 
pînă la sfîrsit planul se realizează? 
Oare cauza este lipsa de materii 
prime? Nu! Să fim conştienţi că nu 
în asta constă cauza, ci în aceea că 
planificarea aprovizionării nu este 
încă la nivelul cerinţelor, că previ
ziunea conducătorilor de întreprin
deri este deficitară. Mi se pare că 
în afara unor cazuri izolate, cauza 
principală este lipsa de disciplină

(Urinare din pag. I)
lelor, p en tru  realizarea  obiective
lor c incinalu lu i 1971—U17s.

T ovarăşul Victor Mureşa«, se
c re ta r ul C om itetului ju d e ţean  de 
partid , a p rezen ta t In fo rm area  cu 
p riv ire  la preocupările , rezu lta tele  
şi rezervele  ex is ten te  fn econom ia 
ju d eţu lu i Sibiu, la rid icarea  cali
ta tiv ă  a în treg ii ac tiv ită ţi econo
mice, în scopul îndep lin irii sa rc i
n ilor de plan şi a  angajam entelor 
asum ate  pen tru  anu l 1971.

Pe m arg inea concluziilor şi p ro
b lem elor rid icate  în in form are, au 
lu a t cuvîntu l tovarăşii: ing. Virgil 
Dobrotă, m em bru a i Com itetului 
judeţean  de partid , d irec to r gene
ral al C.E.I.L. Sibiu, ing. Miliui 
Bufleu, sec re tar al C om itetului 
m unicipal M ediaş al P.C.R., ing. 
Pavel Lala, m em bru a l C om itetu
lui ju d e ţe an  de p a rtid , d irectorul 

■ U.P.A. Sibiu, Ion Dumitru, d irector 
g en era l al C entralei industria le  
gaz m etan Mediaş. Boteslaw Mül
ler, d irec to ru l U.AJ.M.N. Copşa 
Mică, Elena Duculcci, secre tara  
com itetu lu i de p a rtid  de la fab ri
ca „T îrnava" M ediaş, ing. Aurei 
Gorun, d irec to r al Fabricii de p re 
p a ra te  si conserve de carne  Sibiu, 
ing. Nicolae Prîoteasa, şeful R egu
la to ru lu i de circu la ţie  C.F.R. Sibiu, 
ing. Ele onora Nilca, m em bră a 
C.C. al RC .lt.. d irec to r generat ul 
C om binatului te x til  .C isnádic, Kurl 
Essigmann, contabil şef la Fabri
ca d e  trico ta je  Agnita, iug. Paul 
Iliescu, direc to ru l Uzinei mecanice 
M îrsa, ing. Mihai Gfildeanu, secre
tâ n d  com itetu lu i de pârtiei al u- 
zinei „Independenţa“-', Silvestru 
Moldova«, 'd irec to ru l în trep rin 
derii „F lam ura roşie“ Sibiu,

In încheierea la timp a contractelor 
economica şi în respectare» acestor 
contracte.

La această dată întreprinderile 
judeţului au încă 311 contracte ne
încheiate. Cei cu care urmează să 
încheiaţi contractele n-o să aibă 
greutăţi? Consider că nu se acţio
nează cu suficientă perseverenţă 
pentru aplicarea legii contractelor, 
pentru penalizarea, sancţionarea ce
lor ce nu le respectă. Se va merge 
pe linia de a răspunde şi organiza
ţiile de transport pentru nerespec- 
tarea contractelor privind asigura
rea mijloacelor de transport.

în întreprinderile dumneavoastră 
s-au obţinut în anii trecuţi rezultate 
bune în ceea ce priveşte nutoutila- 
rea. Este un mijloc foarte ‘eficient 
de realizare, cu mijloace proprii, a 
unor utilaje, de modernizare a al
tora, de perfecţionare a proceselor 
tehnologice. Din analiza planurilor 
pe acest an rezultă că unele colec
tive de muncă nu au mai privit cu 
aceeaşi responsabilitate stabilirea o- 
biectivelör ce urmează să se reali
zeze prin autoutilare. De aceea, con
sider necesară revizuirea prevederi
lor acestui plan, în special la uzi
nele constructoare de maşini.

In cîteva cuvinte aş vrea să mă 
refer şi la problema investiţiilor din 
judeţul Sibiu. Este cunoscut- faptul 
câ pianul de investiţii nu a fost în
deplinit, că pe primele două luni 
s-a realizat doar 11 la sută din pla
nul pe acest an. Cred că atita limp 
eît nu se va acorda importanta cu
venită investiţiilor, atîta timp cît nu 
se va aplica şi aici organizarea ştiin
ţifică a producţiei, în sensul de a 
se aplica acordul global, vor fi în 
continuare greutăţi. Aplicarea aces
tui sistem va scoate din impas mul- 
tţ unităţi.

Este necesar ca In construcţiile in
dustriale să se meargă pe înlocuirea 
cărămizilor, să se utilizeze îm tot 
mai mare măsură prefabricatele, re- 
dueîndu-se finisajele costisitoare. De 
asemenea, se impune o mai mare a- 
tenţie în gospodărirea suprafeţelor 
de producţie, să nu se mai mear
gă pe construcţii supradimensionate. 
Reţin un exemplu de la I.R.U.M. A- 
ici spaţiile folosite pentru depozite 
pot foarte bine să fie destinate pro
ducţiei. Şi totuşi conducerea între
prinderii insistă să se mărească ha
la, deşi aceasta a fost dată în pro
ducţie de curînd.

In continuare vorbitorul s-a refe
rit Ia politica externă a partidului 
nostru, ia relaţiile frăţeşti cu toate 
ţările socialiste, la prestigiul de care 
se bucură astăzi în lume tara noas
tră, secretarul generai al partidului 
nostru, tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

îmi exprim, încrederea — a spus 
în încheiere vorbitorul — că toţi 
participanţii la consfătuire, conducă
torii de întreprinderi, organizaţii de 
partid, vor trage învăţăminte din 
cele dezbătute aici, din activitatea 
conducerii noastre de partid, a se
cretarului general al partidului, to
varăşul Nicolae Ceauşescu, că veţi 
face totul ca activitatea din anul a- 
casta să fie încununată de succese.

ing. Ştefan Moraru, direc to r 
la Industria  lap telu i Sibiu, Ni
colae U urbeaa , v icep reşed in te  al 
Couailiuiui popular ju d eţean , ing. 
Eremiu liătlilă, sec re ta r  al Comi
tetu lu i orăşenesc de p a rtid  D um 
brăveni, ing. Vasile Vlad, şeful 
şan tie ru lu i construcţii industria le  
•Sibiu, Constantin Bota, preşed in te
le  C onsiliului judeţean  al sin
dicatelor.

Coi ce au  luat cu v în tu l au 
analizat cu sp ir i t  de răspundere  
rezu lta te le  ob ţinute  şi au evi
den ţia t rezervele  ex is ten te  pentru  
spo rirea  continuă a p roductiv ită ţii 
m uncii, a efic ien ţei econom ice şi 
a com petitiv ită ţii produselor, s-au 
angajat, în n u m ele  colectivelor lor 
do muncă, sâ-şi sporească co n tri
buţia Ia rea liza rea  sa rc in ilo r de 
plan şi a  angajam entelor asum ate 
pen tru  anul 1971.

Au lu a t apoi cuvîntu l Alment 
Mărgăritescu, m in istru  ad ju n c t în 
M.I.C.M., D obrom ir Sablici, ad

ieri 4 m artie, a av u t loc p lena
ra C om itetului judeţean  bibiu al 
P.C.R: care a  ap robat unele m ă
su ri organizatorice.

Pe baza recom andărilo r P lenarei 
C.C. ai P.C.R. .xlin 10—11 feb ru a 
rie 1971 s-a határit, e lib e ra rea  din 
funcţia de sec re ta r  cu problem ele 
ag rare  al C om itetu lu i ju d eţean  S i

lii perioada care a trecut de' ta 
înfiinţarea judeţului, în fata. orga
nizaţiei noastre de partid a stat dez
voltarea la nivel corespunzător a 
economiei. Acest lucru s-a realizat 
în bună parte datorită ajutorului dat 
de conducerea partidului şi statului 
nostru, activităţii entuziaste a oame
nilor muncii din întreprinderi şi din 
celelalte unităţi economice. O mare 
dezvoltare a cunoscut ramura con
strucţiilor de maşini care vé înre
gistra şi în continuare însemnate 
creşteri, ce vor face c* la sfîrşilul 
actualului cincinal această ramură să 
reprezinte 38 la sută din producţia 
industrială a judeţului nostru.

Am tinut să fac această precizare, 
deoarece în primele 2 luni aie aces
tui an, în condiţiile creşterii pro
ducţiei cu 181 milioane lei, datorită 
eforturilor depuse de oamenii mun
cii din judeţ, conduşi de organiza
ţiile de partid am reuşit să realizam 
în mod ritmic sarcinile tie plan. In 
consfătuirea noastră au fost arătate 
o serie de realizări ale judeţului nos
tru. în acelaşi timp au fost sublinia
te şi o serie de neajunsuri care au 
persistat şi mai persistă în munca 
noastră. In acest sens as vrea să- mă 
opresc asupra unui capitol impor
tant al planului de stat, şi anume 
asupra planului de export, care alît 
în anul trecut cît şi în primele două 
luni din 1971 nu a fost realizat.

Avem numeroase întreprinderi ra
re pe baza unei analize, prin mobi
lizarea rezervelor de care di&pun ar 
fi putut să realizeze în mai bune 
condiţii sarcina de export.. In a- 
ceastă siluaţie se află uzina „Balan
ţa", care a realizat doar 46 la sută 
din sarcina de export, fabrica „Li- 
bertătea" Cil 1018 ‘ la suta, „Steaua 
roşie" cu 40 la sută, „Dumbrava" — 
56 la sută, „13 Decembrie" -— 55 la 
sută, Combinatul textil Cisnădie — 
46 la sută. Mari rămîrieti în urmă 
s-au inregislrat şi in industria lo
cala.

Cu toate că în repetate rîndurl 
am analizat modul cum se realizea
ză producţia de export şi datorita e- 
forlurilor- depuse numai în luna de
cembrie a anului trecut am realizat 
II! la sulă. din. planul anual, în mo
mentul de laţa sínlem confruntaţi 
din nou cu o situaţie nesalisfară- 
toare în acest domeniu,

Este adevărat că în această di
recţie întreprinderile sibiene • n-au 
găsit suficient sprijin la centralele 
industriale de care aparţin şi nici 
la ministerele de resort. La ora ac
tuală sínt întreprinderi ca „indepen
denta", „Salcqnserv“ ş.a. care nu au 
asigurate contractele la export pe 
întregul an. Deşi aceste probleme 
sínt cunoscute de unii tovarăşi din 
conducerile ministerelor, a centrale
lor industriale, ele au rămas pînă-n 
prezent nesohiţionate.

Eu aş ridica aici şi problema re
fuzurilor. Desigur nu iau apărarea 
întreprinderilor, dar la ora actuală 
cine mi vrea sa ia un- produs fără 
sa plătească penalizare il refuza mo
tivând cum ia ar fi necorespunza- 
toaru calitatea. Aşa se iirtimpla cu 
produsele 1 abrii ii de sticlă din Me
diaş, ale fabricii „Satconsetv*. A-

ju u e t al m in istru lu i in d u strie i u- 
şoare şi loan Cuşma, m in istru l tu 
rism ului.

P rim it cu pu tern ice  aplauze a 
lu a t cuvîntu l tovarăşul Vasi le l*a- 
ti 11neţ» care  a ap rec ia t rezu lta tele  
bune ob ţinute  de poporul nostru  
în în făp tu irea  politicii partidu lu i 
în to a te  dom eniile vieţii sacial- 
eronom ice şi s-a re fe rit la sa rc i
n ile  care  s tan  în ţa ţa  noastră  în 
acast an şi în w itorii ani ai c in 
cinalului.

A lu a t apoi cuvîntul tovarăşu l 
R ichard  W inter, care s-a  ocupat 
îndeaproape  de sarcin ile  ce revin 
organelor şi o rgan izaţiilo r de 
partid , tu tu ro r colectivelor de 
m uncă din judeţ, tn acest an şi 
in cincinal.

Iu încheiere. Într-Q atm osferă ae 
pu tern ic  a taşam ent faţă de puii iţ
ea în ţe leap tă  a partidu lu i, consfă
tu irea  a  adoptat tex tu l unei te le 
gram e ad resa te  C.C. al P.C.R., to
varăşu lu i Nicolae Ceauşescu.

P.C.R.
biu al P.C.R. a tovarăşulu i loan 
V'oină. De asem enea, p lenara a ha 
tá r i t  e liberarea  tovarăşu lu i D um i
tru  Toiciu din funcţia  de p reşed in
te al Colegiului ju d e ţean  de p a r
tid, care a p rim it alte  însărcinări.

P len ara  a h o tărit a legerea  tova
răşului loan Volna in funcţia  de 
p reşed in te  al Colegi,ului judeţean  
de partid.

ceasta şl datorită faptului că îh con
tractele încheiate nu sint stipulate' 
toate condiţiile' tehnologice pe care 
trebuie să le îndeplinească produse
le. Faptul se constată şi la covoare 
şi la alte produse, pentru care am 
avut contracte' cu o serie de ţări. 
Produsele respective au stat în cus
todie cîte un an de zile, ca după a- 
ceea, cu insistente la conducerea 
ministerelor, să obţină aprobarea de 
a le desface pe piaţa internă. Cred 
că este sarcina ministerului comer
ţului exterior de a ajnla combina
tele,, întreprinderile sa încheie con
tracte, în rare să fie stipulate toate 
clauzele. Acest ajutor are o mare 
importanţă, deoarece trebuie să re
cunoaştem, încă nu avem specia
lişti în întreprinderi în acest dome
niu.

Avem posibilitatea de a exporta 
şi produse ale ailor întreprinderi, de 
exemplu din industria constructoare 
de maşini şi din alte ramuri.

In această direcţie va trebui să 
facem o cotitură radicală; trebuie să 
trimitem în ţările Europei mai mulţi 
oameni competenţi care să prospec
teze pieţele şi să ofere acestora 
produsele româneşti. Totodată este 
necesar să adaptăm producţia uzine
lor noastre cerinţelor pieţii mondia
le.

tn continuarea cuvântării sale, to
varăşul Richard Winter s-a referit 
pe larg la necesitatea organizării 
mai raţionale n capacităţilor de pro- 
du< ţie, a tehnologiilor, pentru spo-j 
rifea producţiei şi productivităţii 
mum ii, cum este cazul la Fabrica de 
tricotaje din Agnita, uzina „Auto- 
mecanica" Mediaş şi în unităţile 
Combinatului de pielărie şi Incîită- 
n lin te .......... ;

In vederea 'dezvoltării în contiiţua- 
re-a economiei judeţului Sibiu, vor
bitorul s-a referit la activitatea \le. 
investiţii pentru anul în curs cât. v.i 
în cincinal. Q primă necesitate este 
pAgătirea temeinică şi la timp á 
documentaţiei, întocmirea unor graliA 
ce care să' coreleze activitatea Băn
cii de investiţii şi a unităţilor de 
co n stru cţii în vederea eşalonării ter
menelor de începere .şi terminare a 
obiectivelor, pentru a evita parale
lismele şi farîmiţarea forţelor, în ve
derea punerii in funcţiune înainte 
de termene a unor capacităţi. Este 
necesar, de asemenea, ca beneficia
rii de investiţii să intervină la or- 
ganelo centrale pentru aprobarea, în
că din primul semestru al anului, a 
studiilor tehnico-economice pentru o- 
biectivele prevăzute în 1972 şi chiar 
pentru cincinal.

Dezvoltarea In ritm alert a activi
tăţii de construcţii, în general, ri
dica, cum este şi firesc, problema 
lărgirii bazei tehnic o-materiale a or- 

- ganizaţiei locale de construcţii. In 
acest sens, noi am pornit pa un drum 
bun, care trebuie continuat, dezvol
tat. întreprinderea de construcţii şi 
montaje a judeţului Sibiu a fost do
tată încă de amil trecut cu mijloa
ce mecanizate de mare randament, 
acţiune care continuă şi în prezent. 
Totuşi, pentru permanent i/area a- 
clrelor de ba/ă ale şantierelor, atît 
la I’.C.M.J. cît >i la Crupul du şan
tiere 505 construcţii, aparţinînd 
Trustului Braşov, este necesar să se 
creeze condiţii optime de cazare, tu 
acosţ sens, există în intenţia, Ulu
belor întreprinderi să construiască 
în anul curent cite un cămin. Con
siderăm însă ca problema nu este 
încă rezolvată in tolalitate.

Aburdiiid ideoa iellinirii construe-

să fie folosite cu chibzuinţă «»ru
sele materiale şi umane de care dis
pune judeţul nostru, să *e lupte îm
potriva risipei de materiale, care du
ce Implicit la ridicarea preţului de, 
cost al construcţiilor. S-a recoman
dat, de asemenea, organelor? şl or
ganizaţiilor de pariid municipale ş,i 
orăşeneşti să se- bizui© mai mult pa 
aportul maselor în realizarea nu nu
mai a construcţiilor de locuinţe, cl 
şl a celor Industriale.

Avem toate posibilităţile, toate con
diţiile de a realiza construcţii mal 
ieftine. Judeţul Sibiu nu duce lip
să de materiale de construcţii-- ni
sip, piatră, prefabricate, lemne etc. 
Avem toate condiţiile ca printr-o 
folosire raţională a resurselor da 
care dispunem, prin mecanizarea lu
crărilor în construcţii să punem în 
valoare avantajele de care dispu
nem. Desigur se ridică şi o serie de 
probleme în legătură cu mecanizarea, 
probleme care trebuie să le soluţio
năm în cel mai scurt timp.

Totodată cadrele care răspund de 
realizarea investiţiilor trebuie să 
acţioneze cu mai multă operativitate 
ş,- fermitate, să ceară sprijinul orga- 
ryhlor centrale pentru realizarea sar
cinilor ce le au.

O bună parte din cuvintarea to
varăşului Richard Winter s-a refe
riţi la modul în care unităţile eco
nomice din judeţul nostru şi-au sta
bilit angajamentele pe acest an. 
Vorbitorul a arătat că angajamen
tul luat iniţial pe judeţ, de 100 mi
lioane lei, este cu, mult sub. posibili
tăţile unităţilor economice. Un son
daj la cîteva întreprinderi a scos în 
evidenţă nai posibilităţi şi resurse 
care pot fi luate în considerare 
pentru sporirea angajamentului ini
ţial. ţinând seama de toţi factorii ca
re concură la realizarea acestuia.

Primul secretar al Comitetului ju
deţean du partid a dat Indicaţia c a 
indicele de schimb să fie mult îm
bunătăţit, în lumina recomandărilor 
conducerii superioare de partid. Tot
odată a atras atenţia reprezentanţi
lor organelor centrale, care au par
ticipat la consfătuire, asupra nece
sităţii creării condiţiilor materiale 
pentru realizarea angajamentelor 
luate de colectivele de muncă.

Sarcinile multiple care s-tau în fa
ţa organului judeţean de partid lâ- 
djcă cu acuitate îmbunătăţirea per- 
mţmentă a stilului său de muncă iu 
conducerea activităţii economice. 
Ani, reţinut şi observaţiile tovarăşu
lui Vasile Patilineţ cu privire la 
îmbunătăţirea activităţii comitetelor 
judeţean, municipale şi orăşeneşti 
de partid. Vom reflecta serios asu
pra lor, vom face totul pentru îm
bunătăţirea stilului şi metodelor 
noastre de muncă în conducerea în
tregii activităţi din judeţ. Avem ca
dre: capabile în judeţ, buni condu
cători de întreprinderi, specialişti cu 
o înaltă pregătire, muncitori şi teh
nicieni animaţi de dorinţa de a da 
produse cât mai bune, ceea ce asi
gură îndeplinirea cu succes a sarci
nilor din planul de stat.

în încheiere, tovarăşul Richard 
Winter a rugat pe tovarăşul Vasile 
Patilineţ să transmită C.C. al P.C.R., 
secretarului general al partidului, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, că oa
menii muncii români, germani, ma
ghiari, de pe meleagurile Sibiului, 
strînşi uniţi în jurul partidului îşi 
vor înscrie efortul în activitatea ge
nerală a poporului nostru pentru a 
da. patriei peste plan 1,6 miliarde 
lei- în acest cincinal.tiilor, v o rb ito ru l a ar alai. că tr.ebuie

Urmărind cu atenţie lucrările consfătuirii

Plenara Comitetului judeţean 
Sibiu al
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Declaraţia M.A.E. al R.D. Vietnam 
în care  condamnă S.U.A. pentru 
intensificarea actelor de război

Hanoi 4 (Agerpres). — Ministe
rul Afacerilor Externe al Repu
blicii Democrate Vietnam a dat 
publicităţii o declaraţie în care 
condamnă Statele Unite pentru in
tensificarea actelor de război şi 
plănuirea imor noi acţiuni militare 
împotriva R.D. Vietnam.

In ultimele patru luni, se spu
ne în declaraţie, Administraţia a- 
mericană şi-a intensificat perma
nent actele de război împotriva 
R.D. Vietnam, trimiţînd misiuni de 
recunoaştere şi lansînd atacuri ae
riene asupra teritoriului acestei 
ţări. In declaraţie se subliniază că 
avioanele americane atacă zilnic 
teritoriul R.D. Vietnam. Bombar
damentele „de saturaţie“ ale fortă- 
reţelor zburătoare „B-52“ au fost 
înmulţite, iar zona lor de acţiune 
a fost extinsă continuu. Au sporit 
considerabil bombardamentele ar
tileriei americane de la sud de zo
na demilitarizată, iar navele de 
război ale S.U.A. au violat în re
petate rînduri apele teritoriale ale 
R.D. Vietnam. Invadînd recent 
Laosul, S.U.A. au masat puterni
ce forţe militare americane şi sai- 
goneze în apropierea paralelei 17.

Prin aceste. acte de război, sub
liniază declaraţia, S.U.A. şi-au în
călcat obligaţiile asumate de a pu

ne capăt total şi necondiţionat 
bombardamentelor asupra terito
riului R.D. Vietnam. Noile acţiuni 
militare americane constituie o a- 
meninţare directă pentru securita
tea Republicii Democrate Vietnam 
şi pun în primejdie convorbirile 
cvadripartite de la Paris. Admi
nistraţia S.U.A. trebuie să fie pe 
deplin răspunzătoare pentru toate 
consecinţele acestor acte.

întregul popor vietnamez este 
liotărît să continue şi să-şi inten
sifice lupta; pînă cînd vor fi retra
se trupele S.U.A. şi ale sateliţilor 
lor, pînă cînd va fi înlăturată ac
tuala administraţie saigoneză, cu 
scopul de a elibera sudul, de a a- 
păra nordul şi de a reunifica pe 
cale paşnică patria. Poporul viet
namez este decis să strîngă rîndu- 
rile, alături de popoarele laoţian şi 
khmer, în lupta pînă la victoria 
completă.

Declaraţia subliniază că solida
ritatea celor trei popoare indochi- 
neze, care se bucură de sprijinul 
puternic al ţărilor socialiste, al 
popoarelor şi guvernelor iubitoare 
de pace din lumea întreagă, va 
face să eşueze planurile imperia
liştilor americani îndreptate împo
triva R.D. Vietnam.

L u crările  Co
p en tru  dez

de ia G
Geneva 4 — Trimisul special A- 

gerpreş, Corneliu Vlad, transmite: 
Cea de-a 498-a şedinţă plenară a 
Comitetului pentru dezarmare, 
desfăşurată joi dimineaţa în sala 
consiliilor din Palatul Naţiunilor, 
a avut ca punct unic pe ordinea 
de zi cuvîntarea şefului delegaţiei 
Etiopiei la negocieri, ambasadorul 
Mikael Imru. El a declarat că trebu
ie depuse noi eforturi pentru ca ne
gocierile din acest an să înregis
treze progrese concrete. Raliindu- 
se părerii exprimate în comitet că 
prohibirea armelor chimice şi bio
logice trebuie să se afle în atenţia 
prezentei runde de negocieri, am

basadorul Imru a ţinut să marche
ze că „mai semnificative şi gene
ratoare de un grad mai mare de 
încredere ar fi, însă, progresele în 
domeniul dezarmării nucleare“ . 
Reprezentantul Etiopiei a relevat 
importanţa misiunii grupului de 
experţi care studiază, sub egida 
Naţiunilor Unite, consecinţele e- 
conotnice şi sociale ale cursei înar
mărilor. El a salutat faptul / că 
Franţa participă la lucrările gru- 
pulu/, apreciind că aceasta ar pu
tea .fi „preludiul unui reviriment“ 
Jc /care vor beneficia şi lucrările 
Cqmitetului de la Geneva.

Atacuri ale 
p a tr io ţilo r  
laotien i

Xieng Khouang 4 (Agerpres). — 
Forţele patriotice din Laos au lan
sat noi atacuri asupra bazelor sai- 
goneze „Delta-1", „Brown“ şi 
Luoi", dispuse In împrejurimile 

şoselei strategice nr. 9, la numai 
cîţiva kilometri de frontiera cu 
Vietnamul de sud. Potrivit agen
ţiei Frânee Presse, luptele cele mai 
violente s-au desfăşurat miercuri 
după-amiază în regiunea bazei 
„Delta-1", unde se află dislocată o 
unitate a primei divizii de infan
terie saigoneză. Masivele concen
trări de trupe ale patrioţilor lao- 
ţieni au determinat statul major 
al armatei saigoneze să ceară spri
jinul aviaţiei americane. La a- 
ceastă acţiune au participat apa
rate „B-52" şi bombardiere de al
te tipuri, precum şi un mare nu
măr de elicoptere.

Un purtător de cuvînt al coman
damentului militar american din 
Vietnamul de sud a declarat că la 
3 martie aviaţia americană a pier
dut în Laos încă 8 elicoptere.

Pe de altă parte, agenţia U.P.I. 
informează că în Laos au fost tri
mişi alţi 2 400 de infanterişti ma
rini saigonezi, transportaţi cu eli
coptere americane. Cu aceasta, e- 
fectivul saigonez în Laos se ridică 
la 18 000 soldaţi şi ofiţeri. Ca ur
mare a evoluţiei defavorabile a 
operaţiunii „Lam-Son-719", alţi 
10 000 de soldaţi saigonezi au fost 
pregătiţi pentru a interveni în 
sprijinul corpului expediţionar din 
Laos.

S itu a ţia  d in*

C o lu m b ia
Bogota 4 '(Agerpres). — Ca ur

mare a înrăutăţirii situaţiei sociale 
din ţară şi a intensificării demon
straţiilor şi mişcării greviste îm
potriva acţiunilor represive ale po
liţiei, liderii partidelor liberal şi 
conservator au anunţat că acordă 
întregul lor sprijin preşedintelui 
Misael Pastrana Borrero „în mo
mentul în care Columbia trece 
prin una diji cele mai grave cri
ze“. Ştirea a fost difuzată la sfir- 
şitul întrevederii dintre preşedin
te şi liderii celor două partide, în 
cursul căreia şeful statului a ex
pus situaţia socială, politică şi e- 
conomică din ţară.

După cum se ştie, în baza unui 
acord intervenit în 1958 între par
tidele liberal şi conservator, în 
fruntea statului sínt desemnaţi, al
ternativ pentru o perioadă de pa
tru ani, reprezentanţi ai celor două 
partide. Preşedintele Misael Pas
trana Borrero aparţine Partidului 
conservator.

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme rece mai ales noaptea, 
cu cerul schimbător. Local va ninge 
slab. Vîntul va sufla slab pînă la 
potrivit din sectorul nord-vestic. Mi
nimele vor ii cuprinse între —11 si 
—5 grade, iar maximele vor oscila 
între —3 şi plus 3 grade.

APOLDU DE SUS: 
Afurisitul de bunic
19,00).

TEATRU

23 AUGUST: 
(orele 17,00 şi

CINEMA

Una din cele mai vechi rase din Peru este rasa Uros, acum pe 
cale de dispariţie, din cauza vieţii mizere pe care o duc şi a sub
nutriţiei. Rasa Uros trăieşte în jurul lacului Titicaca, pe platoul 
Andean, la o altitudine de 3,815 km. Ei sínt cunoscuţi pentru mă
iestria cu care-şi construiesc micile ambarcaţiuni din trestie. în
treaga lor viaţă se desfăşoară numai pe apă, îşi construiesc sin
guri mici insuliţe din trestie pe care aduc pămînt şi unde-şi cul
tivă puţinul necesar supravieţuirii iar în rest ocupaţia de căpe
tenie rămîne pescuitul. în foto: locuitori Uros cu bărcile la pes

cuit pe lacul Titicaca

á i

DIN PRESA STRĂINĂ
„ U l t i m a  H o r a /; 

„ S o f i a l i s t i c e s k a i a  I n d u s t r i a
u

SIBIU: INDEPENDENŢA: Seches
tru de persoană (orele 9,15; 11,30;
13,45; 15,00; 18,15; 20,30); ARTA: Şoimii 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30, 
20,30); TINERETULUI: Circ fără fron
tieră (orele 10,00 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE; Flacăra 
olimpică (orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: B.D. intră 
în acţiune (orele 9,00; 11,15; 14,00;
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
Tata (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA; Lacul lebedelor (orele 10,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Răzbu
narea Sfîntului (orele 11,00; 16,00;
18.00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Amintiri bucu- 
reştene (orele 16,00; 18,00 şi, 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Jandarmul se însoară (orele 18,00 
şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Hanka (orele
17.00 şi 19,00).

BAZNA-BAI: Răutăciosul adoles
cent (orele 17,00 şi 19,00).

La Teatrul de stat din Sibiu, ora 
19,30, va avea loc spectacolul cu pie
sa Bunburv.

TELEVIZIUNE
10,00—11,30 — Emisiuai-lecţli pen

tru lucrătorii din agricultură. 
Prepararea amestecurilor fu
rajere şl a furajelor combi
nate.

17.00 Deschiderea emisiunii.
Teleşcoală. *

17.50 Un cămin... cu şi despre fe
mei.

18,20 Dinamica societăţii româneşti. 
„Tineretul şi contemporanei- 
tcltSS**»

18,43 România ’71. Azi — judeţul 
Vrancea.

19.10 Publicitate.
19̂ 20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Concursul şi festivalul In

ternaţional „Cerbul de_ aur” 
Braşov — România. Ediţia a 
IV-a.

I Concurs.
20.50 Reportaj TV. Guaşă.
21.10 Partea a II-a a Concursului 

şi festivalului internaţional 
„Cerbul de aur“.
Recital Massiel.
Recital Sergio Endrigo.

22.30 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

Santiago de Chile 4 (Ager
pres). — Ziarul chilian „Ultima 
Hora“ scrie, într-un editorial, 
că „Agenţia Centrală de Inves
tigaţii a S.U.A. (C.I.A.) este a- 
mestecată într-un complot in
ternaţional menit să forţeze o 
scădere masivă a cursului cu
prului chilian la bursa londone
ză“. La această concluzie, pre
cizează ziarul, s-a ajuns în 
cursul cercetărilor întreprinse 
de guvern pentru a descoperi 
motivele ce au determinat fir
ma elveţiană „Internordia“ de 
a propune achiziţionarea a 
960 000 tone de cupru rafinat. 
Cu ajutorul unui asemenea con
tract, firma elveţiană ar fi pu
tut controla, practic, exporturi
le chiliene de cupru în următo
rii zece ani. O serie de parla
mentari aparţinînd partidelor 
ce compun Frontul Unităţii 
Populare au făcut declaraţii pe 
linia dezvăluirilor aduse de 
„Ultima Hora“, subliniind că, 
în ultimele luni, a putut fi ob
servată o activitate intensă a 
unor afacerişti străini, desfăşu
rată în scopul reducerii drastice 
a preţului cuprului pe piaţa 
mondială, şi că acest lucru a 
devenit evident îndeosebi de 
cînd Chile a hotărît naţionali
zarea minelor de cupru şi rea
lizarea de vînzări directe către 
unele state socialiste.

Moscova 4 (Agerpres). — Zia
rul sovietic „Soţialisticeskaia 
Industria“ anunţă că, la 25 fe
bruarie, au început la Bonn 
tratativele privind încheierea a- 
cordului comercial între 
U.R.S.S, şi R.F. a Germaniei. 
După semnarea tratatului de la

Moscova, scrie ziarul, proble
mele şi perspectivele relaţiilor 
economice dintre cele două ţări 
se discută în. mod activ in 
cercurile de afaceri vest-germa
ne. Dr. Albrecht Duren, secre
tar generell al Asociaţiei Came
relor de industrie şi comerţ ale 
R.F. a Germaniei, a împărtăşit 
ziarului părerile sale în legă
tură cu această problemă.

„Relaţiile politice stabile, a 
arătat el, reprezintă baza adec
vată pentru dezvoltarea de le
gături comerciale, iar acestea, 
la rîndul lor, pot contribui la 
îmbunătăţirea relaţiilor intersta
tale, a climatului politic“. Du
pă ce a subliniat necesitatea de 
a simplifica procedura de îrf- 
cheiere a tranzacţiilor, de a pu
ne capăt la ceea ce el a denu
mit un „război al hîrtiilor“, Du
ren a arătat că schimburile co
merciale cu LLR.S.S. prezintă a- 
vantaje considerabile pentru in
dustria vest-germană. „în pri
mul rînd, a spus el, ţara dum
neavoastră reprezintă o piaţă 
uriaşă, şi aceasta constituie o 
descoperire pentru industriaşi... 
Dispuneţi de resurse naturale 
colosale, soluţionaţi sarcini gi
gantice — toate acestea sínt ex
trem de atractive pentru noi. 
Cred că am putea să ne gîndim 
la înfăptuirea în comun a unor 
mari proiecte. Ştiu că unele din 
firmele noastre manifestă inte
res pentru prelucrarea resurse
lor dumneavoastră de materii 
prime“. Schimbul de mărfuri, 
relaţiile economice trebuie dez
voltate în mod solid, a arătat 
dr. Albrecht Duren, adăugind: 
„Astfel vom ajunge, pas cu pas, 
la rezultate mai bune“.

Protagonistul filmului Tata, care rulează la cinematograful „Tineretului" 
. din Mediaş

JAPONIA. Ofiţeri şi personalul 
auxiliar al diviziei a 3-a la Hi- 
gashifuji, prefectura Shizucka, 
au plecat din portul Numazu spre 
Okinawa. înaintea plecării lor, 
peste 250 de persoane din loca
litate au demonstrat protestînd 
împotriva staţionării bazelor a- 
mericane în Japonia şi a agre
siunii din Laos. In foto: Aspect 
de la demonstraţie cu pancarte 
prin care se cere încetarea răz
boiului din Indochina. S-au 
strigat slogane cu „afară ame
ricani din Japonia“, „afară a- 

mericani din Asia".

\

Criza de guvern 
din Norvegia

Oslo 4 (Agerpres). — Comitetul 
naţional al Partidului de centru 
din Norvegia s-a întrunit joi pen
tru  a discuta criza de guvern, de
clanşată marţi, în urma demisiei 
premierului Per Borten. Potrivit 
observatorilor politici din Oslo, re
uniunea conducerii partidului, din 
care face parte premierul demi
sionai’, are drept scop să aprobe 
decizia, anunţată în prealabil, de 
a nu mai participa la o nouă coa
liţie guvernamentală de tipul ce
lei precedente.

în cazul în care Comitetul na
ţional al Partidului de centru ra
tifică hotărîrea dată publicităţii, 
aceasta va permite, probabil, pre
şedintelui Partidului muncitoresc 
(social-democrat), Trygve Bratteli, 
aflat pînă acum în opoziţie, să for
meze un nou cabinet. t

%

EVENIMENTUL PE SCURT
•  ORGANIZAŢIA UNIT AŢII A- 

FRICANE (O.U.A.) a adresat Na-' 
ţiunilor Unite un memorandum 
prin care protestează împotriva li
vrărilor de armament englez către 
Republica Sud-Africană. Documen
tul subliniază necesitatea ca Marea 
Britanic să renunţe la acordul sem
nat în anul 1955 pentru livrări de 
arme către regimul rasist din Repu
blica Africa de Sud. „Orice reînnoi
re a acestui acord, însoţită de în
călcarea rezoluţiilor O.N.U. privind 
embargoul asupra livrărilor de arma
ment către R.S.A., va fi considerată 
de statele africane ca o acţiune duş
mănoasă la adresa lor", se spune în 
memorandum.

•  BANCHERUL VENEZUELEAN 
ENRICO DAO, răpit în urmă cu trei 
săptămîni de membrii unei organi
zaţii clandestine, a fost pus miercuri 
în libertate, după ce familia sa a 
achitat răpitorilor suma de 400 000 
dolari. Potrivit relatărilor poliţiei, 
răscumpărarea a fost remisă autori
lor răpirii în apropierea localităţii 
Sabana de Vargas, situată la aproxi
mativ 400 km est de Caracas, de 
către fratele ostaticului, Anibal Dao, 
care era însoţit în această „misiune" 
de senatorul Jose Gonzales Navarro. 
Se relevă că în această zonă acti
vează organizaţia clandestină de 
guerilă „Antonio Jose de Sucre".

In ultimele zile, în Venezuela a 
mai fost răpit un băiat de 13 ani. 
fiul unui om de afaceri milionar, pa
re se mai află încă în mîinile auto
rilor răpirii. Aceştia aparţin, după

toate probabilităţile, aceleiaşi organi
zaţii ilegale.

•  POTRIVIT UNOR DATE OFI
CIALE PUBLICATE IN CAPITALA 
MARII BRITANII, ca urmare a gre
velor care au avut loc în luna ianu
arie, în Anglia s-au pierdut aproape 
2 milioane de zile de muncă. Po
trivit ziarului „Daily Telegraph", a- 
ceastă cifră este de patru ori mai 
mare decit cea din luna ianuarie a 
anului trecut şi constituie un re
cord absolut, pe această lună, în în
treaga istorie a ţării.

•  TRIBUNALUL DIN VIENA l-a
condamnat pe fostul ofiţer S.S. 
Franz Gruen la nouă ani închisoare. 
El a fost acuzat că a ucis, în pe
rioada 1943—1944, în lagărul de de
ţinuţi de la Plaszow, 36 de persoa
ne. Majoritatea martorilor prezenţi 
la proces au scos în evidenţă bru
talitatea şi sadismul acestui crimi
nal nazist.

•  DUPĂ ADOPTAREA MĂSU
RII DE ÎNCHIDERE A FACULTĂ
ŢILOR DE MEDICINA ŞI ŞTIINŢE 
JURIDICE, rectorul universităţii din 
Barcelona a dispus suspendarea 
cursurilor şi la filologie şi filozofie.

Hotărîrea rectorului este pusă pe 
seama tulburărilor care au avut loc 
în ultimul timp în universitate, cau
zate de refuzul conducerii de a da 
satisfacţie cererilor de revizuire a 
programelor de învăţămînt.

•  APROXIMATIV 250 000 DF. 
FUNCŢIONARI DE LA SERVICII

LE AUXILIARE DIN ITALIA au
declarat miercuri o grevă de două 
zile, pentru a protesta împotriva în- 
tîrzierii aplicării măsurilor cuprin
se în statutul lor naţional. Mişca
rea a afectat o serie de servicii pu
blice, în special organismele asigu
rărilor sociale, ale asistenţei sanita
re, ale Crucii Roşii, precum şi ofi
ciile de turism. Sindicatele lucrăto
rilor din serviciile auxiliare au a- 
nunţat • că, în cazul în care reven
dicările solicitate rămîn în continua
re fără ecou, vor declanşa, începînd 
de miercurea viitoare, o nouă grevă 
de trei zile.

•  CA URMARE A ALARMEI A- 
TOMICE FALSE din ziua de 20 fe
bruarie, Comisia federală pentru te
lecomunicaţii a S.U.A. a hotărît a- 
bandonarea sistemului de legături 
directe ale Centrului de alertă din 
Colorado-Springs cu agenţiile ameri
cane „Associated Press" şi „United 
Press".

•  UN CONSORŢIU DIN JAPO
NIA A COMUNICAT GUVERNU
LUI PANAMEZ că ar fi dispus să 
finanţeze construirea unui al doilea 
canal care să lege Oceanul Atlantic 
de Pacific. Noul canal ar urma să 
fie construit fără ecluze, ceea ce ar 
permite sporirea considerabilă a 
traficului maritim. Comandantul 
Gărzii naţionale a statului Panama, 
generalul Omar Torrijos, care a 
confirmat ştirea, a declarat că au
torităţile panameze nu au luat în
că nici o hotărîre în acest sens.

C o n s titu ire a  A socia ţie i 
D a n e m a rc a -R o m â n ia
Copenhaga 4 (Agerpres). — La 

Copenhaga a avut loc adunarea de 
constituire a Asociaţiei Danemarca- 
România, la care au luat parte nu
meroşi oameni politici, deputaţi, oa
meni de afaceri, ziarişti, profesori 
universitari, scriitori.

Adunarea a fost convocată la ini
ţiativa unui comitet parlamentar, 
format din reprezentanţi ai partide
lor politice din Folketing. Lucrările 
adunării au fost conduse de Per 
Haekkerup, fost ministru de exter
ne, deputat, purtătorul de cuvînt al 
grupului parlamentar al Partidului 
Social-Democrat. Deputatul Kristian 
Albertsen, membru al comitetului 
de iniţiativă, a vorbit despre dezvol
tarea relaţiilor dintre România şi 
Danemarca, subliniind că opinia pu
blică daneză manifestă un profund 
interes pentru cunoaşterea realiză
rilor poporului român. Dezvoltarea 
relaţiilor dintre Danemarca şi Ro
mânia răspunde intereselor cetăţe
nilor danezi, a spus el. Comitetul 
de iniţiativă consideră că constitui
rea Asociaţiei Danemarca-România 
va contribui la întărirea legăturilor 
dintre cele două popoare.

A fost ales comitetul de conducere 
al Asociaţiei. Preşedinte a fost de
semnat Kristian Albertsen. Din co
mitet fac parte, printre alţii, Per 
Haekkerup, Sigurd Oemann, deputat, 
preşedintele Partidului Socialist 
Popular, Willy August Linnemann, 
scriitor, Ivar Bücher Hansen, vice
preşedinte al Consiliului nordic al 
teatrelor, directorul teatrului „Fal- 
koner Centert", Berndt Jahnnesson, 
director general al concernului de 
produse chimice „4 Kemie".

întreprinderea de prefabricate 
şi elemente de construcfii Braşov

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ, 

pentru BALASTIERA SEBEŞ-OLT:
— 1 mecanic locomotivă
— 1 impiegat de mişcare.

Cei interesaţi se vor adresa la sediul balastierei, telefon 
7, Turnu Roşu, sau la biroul personal al I.P.E.C. Bra
şov, telefon 2 25 65.

i S . C . S .  T e x t i l e - î n c ă l ţ ă m i n t e  j
S ib iu

I oferă, cu plata în numerar sau prin virament 
PÎNZĂ AMBALAJ HESSIAN

I folosită o singură dată; în bucăţi de 1— 4 m p , care 1 
I poate fi folosită pentru ambalare, curăţenie şi tapiţat. |
!  Doritorii se vor adresa la sediul întreprinderii, servi- 1 
I ciul comercial din Piaţa Unirii nr. 4, telefon 1 35 46. f
'uimi.............................................................................................mml

I.R.U.M. SIBIU
str. J. S. Bach nr. 4,

ANGAJEAZĂ
muncitori calificaţi în meseriile:

— strungar
— frezor
— lăcătuş
Salarizarea şi condiţiile de angajare conform  
H.C.M. 914/1968.

Mict2 E S 2 2 2 2 3 .«•
Vînd salon neo Biedermayer compas din 9 piese. Informaţii, telefon 1 18 98. 

Vind diferite scule şi materiale de lăcâtuşerle. Sibiu, Piaţa 6 Martie, 28.
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